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Όλη η ΆρταΌλη η Άρτα
στην διαδήλωση στην διαδήλωση 

για τα Τέμπηγια τα Τέμπη

Με απόλυτη επιτυχία διορ-
γανώθηκε από τον Δήμο 
Αρταίων το «Καρναβάλι 
Γυναικών Άρτας 2025»

O ΤΟΜΕΑΡΧΗΣ ΑΜΥΝΑΣ ΠΑ-
ΣΟΚ ΣΤΗΡΙΖΕΙ ΤΗΝ ΑΝΑΒΑΘ-
ΜΙΣΗ ΣΤΡΑΤΟΠΕΔΟΥ “ΒΕΡΣΗ” 

ΑΡΤΑΣ

Χρήστος Τσιρογιάννης: 
Παρεμβάσεις στην ΚΕΔΕ, για την 
ενίσχυση του πρωτογενή τομέα 

και τη στήριξη των αγροτών

ΑΑΠΟΨΗΠΟΨΗ:.:.  

Οποιαδήποτε 
απόπειρα για τη 

δημιουργία πλωτού 
φωτοβολταϊκού πάρ-
κου στον Αμβρακικό, 

απορρίπτεται εξαρχής

 ΕΒΔΟΜΑΔΙΑΙΑ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ  ΤΗΣ ΑΡΤΑΣ                    

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ 
ΣΙΜΟΥ:

Η τοποθέτηση 
της για τα 

στρατόπεδα 
της Ηπείρου

ΑΝΔΡΕΑΣ 
ΖΕΡΒΑΣ:
Έφυγε ο 
γνωστός 

νομίατρος 

ΜΠΑΜΠΗΣ 
ΠΑΠΑΧΡΗΣΤΟΥ:
Πρωτοπόρος 

στον αθλητισμό 
και την 

Φυσιοθεραπεία

ΑΛΚΗΣ
ΠΑΠΑΧΡΗΣΤΑΚΗΣ

Τι ειπώθηκε 
στην κοπή της 

πίττας του 
Περιφερειακού 

Συμβούλου

ΒΑΣΙΛΗΣ ΤΣΙΡΚΑΣ 
Στις 28 Φεβρουαρίου 
η κοινωνία καταθέτει 
πρόταση δυσπιστίας
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Η μεγάλη του αγάπη 
για τον αθλητισμό 
και ειδικά για τον 
αθλητή, τον διέ-

κρινε σε όλη του την ζωή. 
Από τις αλάνες της οδού 
Φιλελλήνων και του Μονο-
πλιού, ο Μπάμπης (Χαράλα-
μπος) Παπαχρήστος αναδεί-
χθηκε γρήγορα σε κορυφαίο 
αθλητή της περιοχής της Άρ-
τας, διακρινόμενος σε όποιο 
άθλημα είχε ασχοληθεί, ενώ 
γρήγορα έγινε με τον αδελ-
φό του Παναγιώτη, το αντι-
κείμενο του ενδιαφέροντος 
για την μεγάλη ομάδα του 
ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΥ, η οποία 
τους ενέταξε στους αθλητές 
του στίβου, στο ακόντιο και 
το άλμα εις ύψος.
Το τρομερό αυτό δίδυμο, 
μπόρεσε να κερδίσει ένα 
σωρό τρόπαια και βραβεία 
σε εθνικούς, βαλκανικούς 
και διεθνείς αγώνες, δίνο-
ντας στα δυο αδέλφια από 

την Άρτα να γνωρίσουν τον 
κόσμο εκείνης της περιόδου 
και να αποκτήσουν νέες 
προοπτικές.
Ενώ ο αδελφός του ο Πα-
ναγιώτης, ακολούθησε την 
οδό της Γυμναστικής Ακα-
δημίας, ο Μπάμπης είχε 
γνωρίσει την αθλητική 
φυσιοθεραπεία και είδε σε 
αυτήν μια μεγάλη επαγγελ-
ματική προοπτική, με εφαρ-
μογές βέβαια όχι μόνο στον 
αθλητισμό. Διαπίστωσε πως 
οι μεγάλοι αθλητές έκαναν 
αποθεραπεία και φυσιοθε-
ραπευτικές ασκήσεις...
Επέλεξε έτσι να ακολουθή-
σει το επάγγελμα του φυσι-
οθεραπευτή, το οποίο ήταν 
άγνωστο στην Ελλάδα, δεν 
υπήρχε δε ούτε κάποια σχο-
λή πανεπιστημιακού επιπέ-
δου. 
Έτσι αποφάσισε και σπού-
δασε στην Ιταλία και είχε 
την δυνατότητα να γνωρί-

σει τον ιταλικό αθλητισμό 
και μέσα από αυτήν την δρα-
στηριότητα, καθώς έγινε 
αθλητικός φυσιοθεραπευ-
τής σε μεγάλες ποδοσφαιρι-
κές ομάδες της γείτονος και 
βέβαια να κάνει πολλές και 
χρήσιμες γνωριμίες (που 
αξιοποίησε με τον σύλλογο 
της Φιορεντίνα στην Άρτα).
Ο Μπάμπης, ήταν καλόψυ-
χος και ευγενικός, με ανιδι-
οτελή προσφορά στην πόλη 
μας, άφησε θετικό αποτύ-
πωμα στα κοινά της περιο-
χής μας. 
Ήταν παντρεμένος με την 
Μαριάνα Παπαχρήστου και 
είχε δυο παιδιά, την Βίλυ 
που ακολούθησε τον επαγ-
γελματικό του προσανα-
τολισμό και αναδείχθηκε 
γρήγορα στο χώρο της Φυ-
σιοθεραπείας και τον Κων-
σταντίνο, που ασχολείται με 
τον χώρο της εστίασης.

Από τους γνωστούς 
ευπατρίδες της Άρ-
τας, ο Ανδρέας Ζέρ-

βας, έφυγε μετά από πολλά 
προβλήματα στην υγεία 
του που αντιμετώπιζε το 
τελευταίο διάστημα.
Ο Ανδρέας, γόνος της ιστο-
ρικής οικογένειας των 
γιατρών, πέρασε τα παιδι-
κά του χρόνια έχοντας τις 
εικόνες της μάχιμης ιατρι-
κής και της προσπάθειας 
των ιατρών να αντιμετω-
πίσουν τα προβλήματα και 
τις παθογένειες εκείνης 

της εποχής, με τα λιγοστά, 
σε σχέση με το σήμερα, 
μέσα που διέθεταν.
Ο ίδιος ήταν ανήσυχο και 
ζωηρό πνεύμα, με ειλι-
κρινή αγάπη για τον συ-
νάνθρωπο, αλλά και για 
την ζωή, ακολούθησε τις 
σπουδές του Γιατρού στην 
γειτονική Ιταλία και γρή-
γορα, μετά από τα χρόνια 
του αγροτικού και της ει-
δίκευσης, έλαβε την θέση 
του Νομίατρου στην πάλαι 
ποτέ Νομαρχία Πρέβεζας.
Σαν χαρακτήρας, ήταν 

ΛΟΓΙΣΤΙΚΟ ΓΡΑΦΕΙΟ

ΜΑΓΚΟΥΤΗΣ
Περιφερειακή οδός 48, 

Άρτα 47100
26810 21209 - 
6994040520

info@magoutis.gr

Διακρίθηκε για την αγάπη 
του στον αθλητή...

ανοικτός, καλόκαρδος και 
με διάθεση να προσφέρει 
ό,τι μπορούσε περισσότε-
ρο και καλύτερο για τον 
συνάνθρωπό του και τους 
φίλους του. Ήταν πολύ 
δοτικός και ποτέ δεν είχε 
σκέψεις υστεροβουλίας.
Ο Ανδρέας, αντιμετώπιζε 
σοβαρά προβλήματα υγεί-
ας τα τελευταία χρόνια και 
ταλαιπωρήθηκε ιδιαίτερα 
με τις αιμοκαθάρσεις, αλλά 
είχε πάντα μόνιμο το χαμό-
γελο στα χείλη και πολλές 
φορές μιλούσαμε στο τηλέ-
φωνο, επειδή ήθελε να σχο-
λιάσει τα κακώς κείμενα 
κυρίως της Αυτοδιοίκησης.
Τα ειλικρινή μας συλλυπη-
τήρια στην οικογένειά του 
και τους φίλους του και ιδί-
ως στην σύντροφό του εν 
ζωή Άννι...
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«Καρναβάλι Γυ-

ναικών Άρτας 

2025»:  Μια μεγά-

λη επιτυχημένη 

καρναβαλική πα-

ρέλαση!
Το Σάββατο  22 Φεβρουαρίου  
2025 πραγματοποιήθηκε η 
μεγάλη καρναβαλική παρέ-
λαση στην πόλη της Άρτας. 
Ένα πλήθος καρναβαλιστών 
(31 γκρουπ και 14 άρματα) 
με ευφάνταστες στολές, με 
ρυθμό και ζωντάνια, με κέφι 
και χορό, ξεχύθηκε σε έναν 
κατάμεστο από θεατές, κε-
ντρικό δρόμο της πόλης.

Την παρουσίαση έκανε ο κω-
μικός Αλέξανδρος Τσουβέλας, 
ο οποίος έλκει την καταγωγή 
του από την Άρτα με support 
τη Μάρω Νάκα, μέλος της 
Άτυπης Επιτροπής.

Τα θέματα ήταν: «Stayin’Αlive” 
Πρώτο άρμα,  DISCO: Χορευ-
τική ομάδα “ArmoniaΑrta”, Η 
DISCO και νεκρούς ανασταί-
νει: Κυρίες του Καρναβαλιού, 
Παιδιά των κρουστών κ των 
λουλουδιών: Oμάδα κρου-
στών KrotalArta, Τα μυαλά 
που κουβαλάς: 4o Δημοτικό 
σχολείο Άρτας, Οι Κουρδι-
σμένοι: Ομάδα “Τα παιδεία 
παίζει”, Λουτρό...Αλήθειας: 
Γκρουπ «Η συμμορία...της 
Σκουφά», Τα τερατάκια του 
αερόστατου-Δρακουλίνια: 
ΚΔΑΠ «Το αερόστατο»,Νεράι-
δες: Σχολή χορού Duende της 
Δώρας Μπαρκούζου, Φτου- 
φτου, το κακό το Μάτι: «Το 
Σκοπευτήριο» – Πολιτιστικός, 
Λαογραφικός, Εξωραϊστικός 
Σύλλογος, Κοσμικοί κύκλοι:  
Φροντιστήριο Κύκλος, Ρολάν 
γκαρος- Tένις: Κέντρο Γαλ-
λικής Γλώσσας  Άννας Τσέ-
τσου, Candy land «Η χώρα 
των   ζαχαρωτών»: Πολιτι-
στικός Σύλλογος Καλοβά-
του, Γοργόνες και Ποσειδώ-
νες: Γυμναστήριο Energym  
και κομμωτήριο New era, 
Minions: Αθλητικός Σύλλογος 
Άρτας «Πύρρος» - Ρυθμική 
και   Αισθητική Γυμναστική, 
Τα σκανδαλιάρικα Σκιάχτρα: 
Πολιτιστικός Σύλλογος Γραμ-
μενίτσας , Commedia dell’......
Arta: Σύλλογος Δασκάλων 
κ’ Νηπιαγωγών Άρτας, Η 
Τσιγγανοπαρέα της συμφο-
ράς: Kyratsistas, Φωτιά στα 
μπατζάκια μας: Γκρουπ «Οι 
γιατρούδες», ΜΑΓΙΚΑ Χ(α)
ΛΙΑ: Γκρουπ Οι ARTISTAS, 
Λουλουδοπαρδάλες: Γυμνα-
στήριο Gym G, Τρελές Πετα-
λούδες: Σύλλογος Γυναικών 
Θεσπρωτικού, Εγκαίνια Με-
τρό και τον κακό μας τον 
καιρό: Γκρουπ: «Οι θείτσες», 

80s dance academy (χορός 
και γυμναστική): Σχολή ADA 
(ARTA DANCE ACADEMY), 
Οpen Mall: Πολιτιστικός Σύλ-
λογος Φιλοθέης, Αλαλούμ 
και ότι νάναι…: Ελεύθερες 
συμμετοχές, VIP Γηροκομείο 
«Στέγη Γαμάτων και Τεκνών» 
:Γκρουπ  “Φευ…γάτες”, «Οι 
Ζου(Ρ)λου του Χωριού»: 
Πολιτιστικός Σύλλογος Με-
λισσουργιωτών Άρτας «Ο Αϊ 
Μάρκος», Οι καυλλονές και οι 
καυλλιτέχνες: Γκρουπ «Κίσ-
σες», Ραμόνες: «4ο Λύκειο Άρ-
τας, Είμαι η Ραμόνα με κορμί 
κολώνα: Τελευταίο άρμα.

Οι καρναβαλιστές χόρεψαν 
στις μουσικές επιλογές του 
dj Κωνσταντίνου Καραντζιά  
και ο ARTTV μετέδωσε απ’ 
ευθείας τηλεοπτικά την πα-
ρέλαση για όσους άραξαν 
στον καναπέ τους.

Η Μελίντα Πανταζή  είχε την 
καλλιτεχνική επιμέλεια και 
τη σχεδίαση όλου του έντυ-
που υλικού.

Ο Δήμος Αρταίων ήταν αρω-
γός σε όλες τις προσπάθειες 
της Άτυπης Επιτροπής για 
την άψογη διοργάνωση, όχι 
μόνο της καρναβαλικής πα-
ρέλασης αλλά και των άλ-
λων δράσεων Πατινάδας και 
Πυρ-ομάδας. Eίναι μια εξαιρε-
τική συνεργασία μεταξύ ενός 
θεσμού και της εθελοντικής 
προσπάθειας των γυναικών 
που αποδίδει ωραία αποτελέ-
σματα για την πόλη.

Μετά το τέλος της καρναβα-
λικής παρέλασης  έγινε ρίψη 
σοκοφρετών και το διασκέ-
δασαν μικροί και μεγάλοι και 
ακολούθησε συναυλία με τον 
Ηλία Βρεττό.

Η Ατυπη Επιτροπή ευχα-
ριστεί  θερμά τον Δήμαρχο 
Αρταίων κ. Χριστόφορο Σια-
φάκα, τον Αντιδήμαρχο κ. Νι-
κόλαο Κέφη, το προσωπικό 
του Τμήματος Πολιτιστικής 
και Τουριστικής Ανάπτυξης 
και ιδιαίτερα τους κ.κ.  Νίκο 
Αποστολόπουλο και τον 
Γιώργο Τάτση για τη συνερ-
γασία και την υποστήριξη της 
διοργάνωσης. Επίσης το τε-
χνικό προσωπικό του Δήμου 
Αρταίων το οποίο βοήθησε 
στο στήσιμο των αρμάτων, 
τους κ.κ. Ντίνο Μπόσμο, 
Γιάννη Καφρίτσα, Παναγιώ-

τη Τσόγκα και Παντελή Κα-
τσαούνο.

Θερμές ευχαριστίες στην  
Αστυνομική Διεύθυνση  Άρ-
τας και στην Τροχαία, στον 
Σύλλογο Εθελοντών Αιμοδο-
τών Ν. Άρτας και στο Επιμε-
λητήριο Άρτας.

Πολλές ευχαριστίες στον 
ΑRT TV, στα youtube κανά-
λια Visionair  και Arta2Day 
και σε όλα τα Μέσα Μαζικής 
Ενημέρωσης (έντυπα και δι-
αδικτυακά) που πάντα συ-
μπαραστέκονται σε αυτή την 
καρναβαλική προσπάθεια 
των γυναικών της Άρτας. 

Ένα μεγάλο ευχαριστώ στους 
ευγενικούς χορηγούς μας που 
στήριξαν το Στέκι του Καρνα-
βαλιού, την Πατινάδα και την 
Πυρ-Ομάδα και είναι οι:

«ΟΠΤΙΚΑ-ΑΣΗΜΙ- ΧΡΥ-
ΣΟΣ» ΖΑΓΚΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ, 
Melinta’s ART, ΚΑΦΕΖΥΘΟ-
ΕΣΤΙΑΤΟΡΙΟ «ΚΑΜΠΟΣ» 
ΝΟΡΑ ΤΡΟΜΠΟΥΚΗ, ΦΑΓΗ-
ΤΟ – ΚΑΦΕΣ ΠΡΩΤΟΜΑΣΤΟ-
ΡΑΣ, FOTIS HOME, ΤΣΙΠΟΥΡΟ 
ΑΓΛΑΙΤΣΑ, ΜΠΙΖΑΣ ΔΗΜΗ-
ΤΡΙΟΣ, ΑΡΤΟΠΟΙΕΙΟ «ΑΡΤΟΣ 
ΕΝ ΑΡΤΗ», ΑΡΤΟΠΟΙΕΙΟ 
ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΣΟΥΛΗ, ΚΩΝΣΤΑ-
ΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΝΤΖΙΑΣ, ΤΑΧΙ 
AND GO, RADIO TAXI, DAFFY 
DRUNK, ΜΠΟΥΚΑΣ  ΜΠΑΝΙΟ 

ΔΑΠΕΔΟ, ΛΟΦΟΣ ΤΟΥΡΙ-
ΣΤΙΚΟ ΑΡΤΑ, ΚΕΝΤΡΟ ΦΩ-
ΤΙΣΜΟΥ, OLA ΤΣΙΓΑΡΑ- ΖΑ-
ΧΑΡΩΔΗ- ΨΙΛΙΚΑ, HOME 
BIOKARPET, ΓΙΟΛΔΑΣΗΣ  Αρ-
τοποιήματα, ESCAPE, COSY 
Καφέ – μπαρ.

Επίσης ευχαριστούμε την 
ομάδα περιφρούρησης που 
φρόντισε για τη ροή της πα-
ρέλασης και την αποτελού-
σαν οι κ.κ. Γκέλυ Κογιαντή, 
Μαρία Κογιαντή, Λαμπρινή 
Θοδωρή, Λαμπρινή Κουτσού-
μπα και Δήμητρα Κόκκα.

Και βέβαια ένα μεγάλο ευχα-
ριστώ στους θεατές για τη 
μεγάλη συμμετοχή τους και 

για το χειροκρότημά τους.

Facebook: Καρναβάλι Γυναι-
κών Άρτας

Instagram: Karnavali_
gynaikwn_artas

Η Ατυπη Επιτροπή του Καρ-
ναβαλιού Γυναικών Άρτας

Κική Μανοπούλου, Ελευθερία 
Αλίβερτη, ΜιμίκαΑξιώτη, Πα-
ναγιώτα Μασίνα, Λίτσα Ζά-
γκλη,  Κυριακούλα Κουτσού-
μπα, Βαγγελιώ Μπρισένιου, 
Μάρω Νάκα, Μελίντα Παντα-
ζή, Λιλή Πανταζή, Νατάσα 
Σούλη, Ντίνα Σκανδάλη, Λα-
μπρινή Σταμούλη-Τρομπούκη

Με απόλυτη επιτυ-
χία πραγματοποι-
ήθηκε η μεγάλη 

καρναβαλική παρέλαση, 
το Σάββατο 22 Φεβρουα-
ρίου 2025, με τη συνεργα-
σία του Δήμου Αρταίων και 
της Άτυπης Επιτροπής του 
Καρναβαλιού Γυναικών. 
Η πόλη γέμισε χρώματα, 
κέφι και ζωντάνια, καθώς 
31 γκρουπ και 14 άρματα 
κατέκλυσαν τους κεντρι-
κούς δρόμους της Άρτας, 
προσφέροντας ένα μονα-
δικό θέαμα σε χιλιάδες θε-
ατές που πραγματικά γέμι-
σαν το κέντρο της πόλης.
Την παρουσίαση της εκδήλω-
σης ανέλαβε ο καταξιωμένος 
κωμικός Αλέξανδρος Τσου-
βέλας, η μουσική επένδυση 
της βραδιάς ανήκε στον dj 
Κωνσταντίνο Καραντζιά, ενώ 

το τηλεοπτικό κανάλι, ART 
TV μετέδωσε την παρέλαση 
ζωντανά, φέρνοντας τη γιορ-
τή και στις οθόνες όσων δεν 
μπόρεσαν να παρευρεθούν.
Η καρναβαλική παρέλαση 
ήταν το αποκορύφωμα μιας 
σειράς εκδηλώσεων, μεταξύ 
των οποίων η «Πατινάδα» 
και η «Πυρ-Ομάδα», στις 
οποίες επίσης ο Δήμος Αρταί-
ων στάθηκε αρωγός, συμβάλ-
λοντας στην επιτυχία τους. 
Επιπλέον, την Κυριακή 23 
Φεβρουαρίου πραγματοποι-
ήθηκε η καταπληκτική Μαθη-
τική Αποκριάτικη Παρέλαση, 
η οποία σημείωσε τεράστια 
συμμετοχή και επιτυχία. Την 
παρουσίαση της εκδήλωσης 
ανέλαβε η Φωτεινή Πανούλα, 
η οποία με την ενέργειά της 
ξεσήκωσε το κοινό και έδωσε 
ξεχωριστό παλμό στη διοργά-

νωση.
Η καρναβαλική παρέλαση 
ολοκληρώθηκε με τη ρίψη 
σοκοφρετών, χαρίζοντας 
χαμόγελα σε μικρούς και με-
γάλους, ενώ ακολούθησε με-
γάλη συναυλία με τον Ηλία 
Βρεττό, που ξεσήκωσε το 
κοινό.
Ο Δήμαρχος Αρταίων κ. Χρι-
στόφορος Σιαφάκας και ο 
Αντιδήμαρχος κ. Νικόλαος 
Κέφης ευχαριστούν θερμά 
την Άτυπη Επιτροπή για τη 
συνεργασία, το προσωπικό 
του Τμήματος Πολιτιστικής 
και Τουριστικής Ανάπτυξης, 
καθώς και το τεχνικό προ-
σωπικό του Δήμου για την 
καθοριστική τους συμβολή 
στην επιτυχή διοργάνωση 
της εκδήλωσης. Ιδιαίτερες 
ευχαριστίες απευθύνονται 
στην Αστυνομική Διεύθυνση 

Άρτας, την Τροχαία, τον Σύλ-
λογο Εθελοντών Αιμοδοτών 
Ν. Άρτας και το Επιμελητήριο 
Άρτας για την υποστήριξή 
τους.
Η τεράστια επιτυχία του 
Καρναβαλιού της Άρτας επι-
σφραγίζεται από τη μεγάλη 
προβολή που έλαβε σε περισ-
σότερα από 30 πανελλήνια 
ενημερωτικά sites, τα οποία 
από την επόμενη κιόλας μέρα 
αναμετέδωσαν το Καρναβάλι 
και το σχολίασαν με τα καλύ-
τερα λόγια.
Ο Δήμος Αρταίων δεσμεύε-
ται να συνεχίσει να στηρίζει 
δράσεις που προάγουν την 
παράδοση, τον πολιτισμό και 
την κοινωνική συνοχή, ανα-
νεώνοντας το ραντεβού για 
το επόμενο Καρναβάλι Γυναι-
κών Άρτας το 2026!

Με απόλυτη επιτυχία διοργανώθηκε από τον Δήμο 
Αρταίων το «Καρναβάλι Γυναικών Άρτας 2025»
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Η Άρτα θα 
φιλοξενήσει 
το Final-4 
του Κυπέλ-
λου Ελλάδας 
ανδρών
Στην Άρτα θα διεξαχθεί το 
διάστημα 28-30 Μαρτίου 
το Final-4 του Κυπέλλου 
Ελλάδας ανδρών.
Λίγους μήνες μετά την πε-
τυχημένη διεξαγωγή του 
Ά’ ομίλου του Ευρωπαϊκού 
πρωταθλήματος ανδρών 
Κ20, ο Δήμος Άρταίων σε 
συνεργασία με την Ε.Ο.ΠΕ. 
θα φιλοξενήσει στο κλει-
στό γυμναστήριο Τ9 στους 
Κωστακιούς Άρτας άλλη 
μία γιορτή του αθλήματος.
Παράλληλα, η πόλη της Άρ-
τας θα είναι και η έδρα της 
Εθνικής ομάδας ανδρών το 
Μάιο για την προετοιμασία 
της, αλλά και για τους αγώ-
νες που θα δώσει για το 
Golden European League, 
με αντιπάλους την Πορτο-
γαλία και την Ισπανία.
Οι αγώνες του Final-4 θα 
διεξαχθούν το διάστημα 
28-30 Μαρτίου και οι ακρι-
βείς ημερομηνίες και ώρες 
διεξαγωγής θα ανακοινω-
θούν μετά από συνεννόηση 
με την δημόσια τηλεόραση 
που θα καλύψει τηλεοπτι-
κά τη διοργάνωση.

«Η πόλη μας, σε συνεργα-
σία με την Ελληνική Ομο-
σπονδία Πετοσφαίρισης 
(ΕΟΠΕ), συνεχίζει να φιλο-
ξενεί σπουδαίες αθλητικές 
διοργανώσεις, ενισχύο-
ντας με αυτό τον τρόπο το 
κύρος της ως προορισμός 
για μεγάλες αθλητικές ορ-
γανώσεις. Άπό την περσινή 
χρονιά, με την ανάληψη 
των καθηκόντων μας ως 
νέα Δημοτική Άρχή, θέσα-
με ως βασικό μας στόχο, 
την ανάπτυξη του αθλη-
τισμού και τη μετατρο-
πή της Άρτας σε κέντρο 
αθλητικών διοργανώσεων 
υψηλού επιπέδου. Σε αυτή 
την προσπάθεια, η συνερ-
γασία μας με την ΕΟΠΕ 
υπήρξε εξαιρετική. Ειδι-
κότερα, θέλω να ευχαρι-
στήσω θερμά τον Πρόεδρο 
της Ομοσπονδίας, Γιώργο 
Καραμπέτσο, καθώς και 
όλους τους αθλητικούς 
παράγοντες, προπονητές 
και αθλητές, για την εμπι-

στοσύνη που έδειξαν στον 
Δήμο μας. Η Άρτα διαθέτει 
πλέον σύγχρονες αθλη-
τικές εγκαταστάσεις, με 
επίκεντρο το Άθλητικό Κέ-
ντρο Τ9 των Κωστακιών, 
το οποίο παρέχει όλες τις 
απαραίτητες υποδομές για 
την άψογη διεξαγωγή αγώ-
νων υψηλού επιπέδου. Ο 
Δήμος μας θα συνεχίσει να 
στηρίζει τη φιλοξενία και 
τη διοργάνωση μεγάλων 
αθλητικών γεγονότων και 
να παρέχει άριστες συν-
θήκες, τόσο στους αθλητές 
όσο και στους φιλάθλους.

Στο πλαίσιο αυτής της 
συνεργασίας, είμαστε 
περήφανοι που φέτος η 
Άρτα θα φιλοξενήσει τρεις 
σπουδαίες διοργανώσεις. 
Το Final 8 του Rising Stars, 
που θα διεξαχθεί από τις 7 
έως τις 9 Μαρτίου, την τε-
λική φάση του Κυπέλλου 
Άνδρών (Final Four), το 
τελευταίο Σαββατοκύρια-
κο του Μαρτίου και του 
European Golden League με 
την Εθνική μας ομάδας βό-
λεϊ στις αρχές Ιουνίου.
Η διοργάνωση αυτών των 
αγώνων αποτελεί για εμάς 
ένα ακόμα βήμα στην κα-
θιέρωση της Άρτας ως ση-
μείο αναφοράς στον ελλη-
νικό αθλητισμό. Μέσα από 
τον αθλητισμό, η πόλη μας 
αναδεικνύεται και ως του-
ριστικός προορισμός, προ-
σελκύοντας επισκέπτες 
και δημιουργώντας νέες 
προοπτικές ανάπτυξης. 
Θέλω να εκφράσω τις ευ-
χαριστίες μου στην ΕΟΠΕ 
για την εξαιρετική συνερ-
γασία, καθώς και σε όλους 
όσοι συμβάλλουν στην επι-
τυχία αυτών των διοργα-
νώσεων. Είμαι βέβαιος ότι 
οι αγώνες που θα φιλοξε-
νήσουμε θα είναι αντάξιοι 
των προσδοκιών και θα χα-
ρίσουν μοναδικές στιγμές 
στους φιλάθλους» δήλωσε 
ο Δήμαρχος Άρταίων Χρι-
στόφορος Σιαφάκας.

Άπό την πλευρά του, ο 
Άντιδήμαρχος Άθλητισμού, 

Παιδείας και Δια Βίου Μά-
θησης και Προσχολικής 
Άγωγής Χρήστος Γιώτης 
ανέφερε: «Με μεγάλη χαρά 
ο Δήμος Άρταίων αναλαμ-
βάνει τη διοργάνωση του 
Final-4 του Κυπέλλου Άν-
δρών Βόλεϊ, επιβεβαιώνο-
ντας για ακόμη μία φορά 
τη θέση της Άρτας ως έναν 

Μήνυση κατά παντός υπευθύνου από το Δήμο Άρταίων 
για τους βανδαλισμούς στην περιοχή του κάστρου

Οι μεγάλες 
διοργανώσεις 
συνεχίζονται

Ο Δήμος Άρταίων, 
με αίσθημα ευ-
θύνης απέναντι 
στους δημότες 

και με γνώμονα την προ-
στασία του δημόσιου 
συμφέροντος, αποφάσι-
σε να καταθέσει μήνυση 
κατά παντός υπευθύνου 
για τους κατ’ εξακο-
λούθηση βανδαλισμούς 
στην περιοχή του κά-
στρου και της πλατείας 
Καραϊσκάκη. Επιπλέον, 
εν όψει των εκδηλώσε-
ων των Άποκριών στην 
Άρτα, ο Δήμος έχει τοπο-
θετήσει αποκριάτικες 
μάσκες στους δρόμους, 
αποκριάτικες φιγούρες 
και μεγάλες κούκλες, τα 
οποία όμως κάθε βράδυ 
καταστρέφονται και δια-
λύονται από ομάδες που 
μόνο να κάνουν κατα-
στροφές έχουν συνηθί-
σει. Η μήνυση θα συμπε-
ριλαμβάνει και αυτούς 
τους βανδαλισμούς.

Η απόφαση αυτή ελήφθη 
στο πλαίσιο της πάγιας 
δέσμευσης της Δημοτικής 

Αρχής για διαφάνεια, λογο-
δοσία και τήρηση της νο-
μιμότητας. Το ζήτημα που 
διερευνάται σχετίζεται με 
το γεγονός που έχει προκα-
λέσει την εύλογη ανησυχία 
της τοπικής κοινωνίας.

Ο Δήμαρχος Αρταίων, κ. 
Χριστόφορος Σιαφάκας, 
σε δήλωσή του, τόνισε: 
“Δεν θα επιτρέψουμε κα-
μία πράξη ή παράλειψη 
που θέτει σε κίνδυνο το 
δημόσιο συμφέρον και την 
εμπιστοσύνη των πολιτών 
στους θεσμούς. Η Δικαιο-
σύνη θα πράξει το έργο της, 
ενώ εμείς θα συνεχίσουμε 
να εργαζόμαστε αδιάκοπα 
για την ασφάλεια και την 
ευημερία της πόλης μας. Θα 
διαφυλάξουμε τη Δημοτική 
περιουσία και τα χρήματα 
των Αρτινών δημοτών με 
κάθε τρόπο και μέσο»”.

Η μήνυση πρόκειται να κα-
τατεθεί ύστερα από εισήγη-
ση του Γενικού Γραμματέα 
κ. Χρήστου Παπανικολάου 
στη Νομική υπηρεσία του 
Δήμου και την απόφαση 
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σημαντικό αθλητικό προ-
ορισμό. Μετά την επιτυχη-
μένη φιλοξενία των τελι-
κών του Πανευρωπαϊκού 
Πρωταθλήματος Εφήβων, 
αποδεικνύουμε ξανά ότι 
διαθέτουμε την εμπειρία, 
τις εγκαταστάσεις και, κυ-
ρίως, τη θέληση να φιλοξε-
νούμε διοργανώσεις υψη-

λού επιπέδου.

Η ανάθεση αυτής της ση-
μαντικής διοργάνωσης 
στην πόλη μας αποτελεί 
τιμή, αλλά και ευθύνη και 
θα είναι η πρώτη για το 
2025, καθώς τον Μάιο θα 
φιλοξενήσουμε και την 
Εθνική ομάδα ανδρών για 

Η πρόσφατη συνεδρίαση 
της Επιτροπής Άγροτικής 
Άνάπτυξης της ΚΕΔΕ ανέ-
δειξε την επιτακτική ανά-
γκη για την ενίσχυση του 
πρωτογενή τομέα και τη 
στήριξη των αγροτών. 

Κατά τη διάρκεια της 
συνεδρίασης, αποφασί-
στηκε ομόφωνα από τα 
μέλη της Επιτροπής να 
ζητηθεί από το Υπουργείο 
Άγροτικής Άνάπτυξης και 
τον ΕΛΓΆ η άμεση ενερ-
γοποίηση του άρθρου 71 
του Νόμου 4235/2014, με 
σκοπό την παροχή απο-
ζημιώσεων σε περιόδους 
ακαρπίας της ελιάς και 
την αντιστάθμιση των 
οικονομικών ζημιών που 
προκαλούν τα ακραία 
καιρικά φαινόμενα, 
στους ελαιοπαραγωγούς.

Ο Χρήστος Τσιρογιάννης, 
ως μέλος της Επιτροπής 
Άγροτικής Άνάπτυξης της 
ΚΕΔΕ, παρουσίασε σειρά 
συγκεκριμένων προτά-
σεων για την υποστή-
ριξη των αγροτών, των 
παραγωγών, των πτη-

νο-κτηνοτρόφων και των 
αγροτικών επιχειρήσεων. 
Συγκεκριμένα τόνισε τη 
σημασία για την περιο-
χή της Άρτας να γίνουν 
άμεσα παρεμβάσεις από 
τα αρμόδια Υπουργεία 
Άγροτικής Άνάπτυξης 
και Υποδομών, ώστε να 
επιταχυνθεί η υλοποίηση 
των εγγειοβελτιωτικών 
έργων της πεδιάδας της 
Άρτας και του Πέτα-Κο-
μποτίου, καθώς και το 
φράγμα Κομποτίου. Άυτά 
τα έργα όχι μόνο θα βελτι-
ώσουν την άρδευση των 
καλλιεργειών, αλλά θα 
συμβάλουν και στη μείω-
ση του κόστους παραγω-
γής, προσφέροντας ου-
σιαστική βοήθεια στους 
αγρότες και ενισχύοντας 
τη συνολική ανάπτυξη 
της περιοχής.

Επιπλέον, ο πρώην Δή-
μαρχος Άρταίων πρότει-
νε την άμεση εξερεύνηση 
της δυνατότητας άρδευ-
σης του κάμπου της Άρτας 
μέσω κλειστού αγωγού 
από το φράγμα Πουρνα-
ρίου, κάτι που θα μπο-

ρούσε να δώσει επιπλέον 
λύσεις στην εξοικονόμη-
ση του νερού και την απο-
τελεσματική άρδευση. 
Παράλληλα, υπογράμμισε 
την ανάγκη να αυξηθεί η 
χρηματοδότηση για τον 
αγροτικό εξηλεκτρισμό, 
καθώς και την επιτάχυν-
ση των διαδικασιών για 
την εγκατάσταση φωτο-
βολταϊκών συστημάτων 
σε αγροτικές εγκαταστά-
σεις, μεταποιητικές μο-
νάδες και αντλιοστάσια 
των ΤΟΕΒ. Και αυτά για-
τί, το μέλλον του αγροτι-
κού τομέα είναι άρρηκτα 
συνδεδεμένο με τη χρήση 
των ανανεώσιμων πηγών 
ενέργειας, την εξοικονό-
μηση του νερού και την 
προστασία του περιβάλ-
λοντος.

Τέλος, ο επικεφαλής της 
παράταξης «Άρτινών Συ-
νεργασία», ζήτησε την 
άμεση επίσκεψη μελών 
της Επιτροπής Άγροτικής 
Άνάπτυξης της ΚΕΔΕ στο 
Μπενάκειο Φυτοπαθολο-
γικό Ινστιτούτο, προκει-
μένου να ενημερωθούν 

για την πρόοδο του προ-
γράμματος που αφορά 
την εξάλειψη του μαύρου 
ακανθώδη αλευρώδη, του 
μύκητα της καπνιάς που 
πλήττει κυρίως τις καλ-
λιέργειες των εσπεριδο-
ειδών στην περιοχή μας 
και απειλεί την παραγω-
γική δραστηριότητα των 
αγροτών.

Ο Χρήστος Τσιρογιάννης 
δήλωσε: «Η αγροτική οι-
κονομία αντιμετωπίζει 
σήμερα πολλαπλές προ-
κλήσεις, και οι αγρότες 
μας χρειάζονται άμεσες 
και ουσιαστικές λύσεις 
για να διασφαλίσουν τη 
βιωσιμότητα των καλλι-
εργειών τους και το εισό-
δημά τους. Η στήριξη των 
αγροτών μας, η ανάπτυξη 
των τοπικών οικονομιών 
και η προστασία του πε-
ριβάλλοντος είναι τα θε-
μέλια πάνω στα οποία θα 
πρέπει να χτίσουμε την 
επόμενη μέρα για την ελ-
ληνική ύπαιθρο».

Μήνυση κατά παντός υπευθύνου από το Δήμο Άρταίων 
για τους βανδαλισμούς στην περιοχή του κάστρου

την προετοιμασία της και 
για τους αγώνες που θα δώ-
σει στο Golden European 
LEague.

Ο Δήμος Άρταίων, σε συ-
νεργασία με την Ελλη-
νική Ομοσπονδία Πετο-
σφαίρισης, δεσμεύεται 
να προσφέρει ένα άρτιο 
οργανωτικά και θεαματι-
κό τουρνουά, αντάξιο της 
ιστορίας του θεσμού και 
της αγάπης του κόσμου για 
το βόλεϊ. Γνωρίζουμε τη 

δυναμική του αθλήματος 
και την απήχηση που έχει 
σε μικρούς και μεγάλους, 
και στόχος μας είναι να 
δημιουργήσουμε μια πραγ-
ματική γιορτή του βόλεϊ, η 
οποία θα αφήσει παρακα-
ταθήκη για το μέλλον.

Θα ήθελα να εκφράσω τις 
θερμές μου ευχαριστίες 
στην Ελληνική Ομοσπον-
δία Πετοσφαίρισης, κα-
θώς και προσωπικά στον 
πρόεδρό της, κύριο Γεώρ-

γιο Καραμπέτσο, και στον 
Εκτελεστικό Διευθυντή 
της, κύριο Περικλή Μπα-
κοδήμο, για την εμπιστο-
σύνη που δείχνουν στον 
Δήμο μας και για τη διαρ-
κή προσφορά τους στην 
ανάπτυξη του ελληνικού 
βόλεϊ. Η συνεργασία μας 
είναι καθοριστική για την 
επιτυχία αυτής της διορ-
γάνωσης, αλλά και για την 
προώθηση του αθλητισμού 
γενικότερα.
Καλούμε όλους τους φίλους 

του αθλήματος να αγκαλιά-

σουν αυτή τη σπουδαία δι-

οργάνωση, να γεμίσουν τις 

κερκίδες και να στηρίξουν 

τις ομάδες που θα διεκδι-

κήσουν το Κύπελλο. Η Άρτα 

είναι έτοιμη να υποδεχθεί 

αθλητές, προπονητές και 

φιλάθλους, και να αποδεί-

ξει ότι μπορεί να φιλοξενεί 

κορυφαίες αθλητικές διορ-

γανώσεις με επιτυχία».

Χρήστος Τσιρογιάννης: Παρεμβά-
σεις στην ΚΕΔΕ, για την ενίσχυση του 
πρωτογενή τομέα και τη στήριξη των 

αγροτών

της Δημοτικής Επιτροπής, 
σχετικά με το θέμα των κα-
ταστροφών στην περιοχή 
γύρω από το κάστρο της 
πόλης. Πρόκειται για ζη-
μιές σε δημόσια περιουσία 
και αφορά σε καταστρο-
φές στην παιδική χαρά έξω 
από το 4ο Δημοτικό Σχο-
λείο, σε λάμπες φωτισμού, 
σε ποδιές ιστών, σε κλοπές 
γρανιτένιων διακοσμη-
τικών μπαλών, σε κοπή 
δέντρων, σε καταστροφή 
παγκακίων.
Η Δημοτική Αρχή δεσμεύε-
ται να στηρίξει τη Δικαιο-
σύνη με όλα τα διαθέσιμα 
στοιχεία και να εντείνει 
τους ελέγχους για την απο-
τροπή παρόμοιων περι-
στατικών στο μέλλον.

Η Δικαιοσύνη θα 
πράξει το έργο της, 
ενώ εμείς θα συνε-
χίσουμε να εργαζό-
μαστε αδιάκοπα για 
την ασφάλεια και 
την ευημερία της 
πόλης μας.



Το Κυνηγι μέσα από τα μάτια Το Κυνηγι μέσα από τα μάτια 
του Παιδιού...του Παιδιού...

Γράφει ο 
ΒΑΣΙΛΗΣ 
ΙΩΑΝΝΟΥ

Να μη κλείσουν τα στρατόπεδα στις παραμεθόριες 
περιοχές!!!

Η αρνητική εικόνα 
που κυκλοφορεί για 
το κυνήγι έχει βασι-

κό στόχο τη νέα γενιά. Και 
είναι δικό μας καθήκον να 
μεταφέρουμε στα παιδιά 
τη δική μας κυνηγετική 
πραγματικότητα, εκείνη 
του σεβασμού της φύσης, 
της παράδοσης και της 
άθλησης.
  Οι περισσότεροι από εμάς, 
μεγάλοι-μικροί, έχουμε με-
γαλώσει με διάφορα πα-
ραμύθια από το στόμα της 
γιαγιάς ή κάποιου άλλου 
συγγενικού μας προσώ-
που. Ένα από αυτά είναι 
η «Κοκκινοσκουφίτσα», 
όπου στο τέλος του παρα-
μυθιού ο κυνηγός σκοτώ-
νει τον κακό λύκο και έτσι 
σώζει τη ζωή της ηρωίδας. 
Αυτά, βέβαια, συνέβαιναν 
παλιά, γιατί στις μέρες μας 
το παραμύθι μιλάει για την 
Κοκκινοσκουφίτσα και το 
καλό λύκο (μάλλον του Αρ-
κτούρου) και τον κακό κυ-
νηγό που παρενοχλεί ηρω-
ίδα και λύκο! Δυστυχώς, 
στα περισσότερα σημερινά 
παραμύθια του δάσους, 
που εξιστορούνται στα 
παιδάκια υπάρχει και ένας 
άκαρδος και ψυχρός κυνη-
γός -εκτελεστής. Πώς το 
παιδί να μη μεγαλώσει με 
προκαταλήψεις; Πώς γίνε-
ται αυτό το παιδί μέσα από 
την παραπληροφόρηση 
και τα κόπλεξ να μη γίνει 
ένας σύγχρονος ψευτοοι-
κολόγος των επιδοτήσεων;
  Στα αστικά κέντρα, όπου 
η φύση στριμώχνεται μέσα 

Είναι σαφές ότι η πολιτι-
κή και στρατιωτική ηγεσία 
γνωρίζει καλύτερα από τον 
καθένα ποιες είναι οι ενδε-
δειγμένες αποφάσεις ώστε 
να έχουμε την καλύτερη αμυ-
ντική θωράκιση της χώρας.

Αυτοί αποφασίζουν αν και 
πότε απαιτείται αναδιοργά-
νωση των ενόπλων δυνά-
μεων, αν πρέπει να συγχω-
νευτούν ή να μετακινηθούν 
συγκεκριμένες μονάδες ή 
ακόμη και να καταργηθούν 
στρατόπεδα, κοκ.

Όλα τα παραπάνω είναι αυ-
τονόητα και δεν νομίζω ότι 
υπάρχει κάποιος που θα δι-
αφωνήσει, αρκεί αυτές οι 
αποφάσεις να λαμβάνονται 
με ιδιαίτερη μελέτη και σχο-
λαστικότητα και στη βάση 
ΜΟΝΟ των σύγχρονων επι-
χειρησιακών απαιτήσεων και 

στά έξω από τη γυάλα που 
οι οικολόγοι θέλουν να την 
τοποθετήσουν.
  Όλοι οι γονείς, κυνηγοί ή 
μη, θα πρέπει να κατανοή-
σουν πως το κυνήγι είναι 
μια καθ’ όλα υγιής δραστη-
ριότητα, ένα άθλημα, ένας 
σπουδαίος τρόπος ζωής και 
μια δραστηριότητα που το-
ποθετεί τον νέο μέσα στη 
φύση και τον τραβά μα-
κριά από άσχημες συνήθει-
ες που καταστρέφουν τη 
νεολαία.
Μέσα από το κυνήγι ο νέος 
άνθρωπος μαθαίνει τη συ-
ντροφικότητα, την εμπι-
στοσύνη, την ακρίβεια, 
την αυτοσυγκράτηση, την 
αυτοσυγκέντρωση, τη συ-
νέπεια και την αυτοσυντή-
ρηση.
   Καλό θα ήταν οι γονείς να 
γνωρίσουν στον εκκολα-
πτόμενο πολίτη, εκτός από 
τον κόσμο του κυνηγίου, 
και το άθλημα του σκοπευ-
τηρίου. Ένα ενδιαφέρον 
άθλημα που θα ξυπνήσει 
μέσα στα παιδιά το αίσθη-
μα της ευγενούς άμιλλας 
και του υγιούς συναγωνι-
σμού.
  Η στροφή των νέων στο 
κυνήγι ίσως είναι η σωτη-
ρία της φύσης, μιας και οι 
κυνηγοί είναι αυτοί που 
πονούν και αγαπούν πραγ-
ματικά τη φύση. Αυτοί την 
υπερασπίζονται και , αφού 
δραστηριοποιούνται σε 
αυτήν , τη θέλουν ακέραιη, 
χωρίς χωματερές, βίλες και 
αυθαίρετα, χωρίς αποκαΐ-
δια...

σε μια γλάστρα, το πρό-
βλημα είναι μεγαλύτερο σε 
αντίθεση με την ύπαιθρο 
όπου το παιδί ζει στη φύση. 
Στα αστικά κέντρα βλέπου-
με το παιδί να αηδιάζει και 
να φοβάται όταν αντικρί-
ζει το καρπωμένο θήραμα 
και αυτό γιατί του έχουμε 
μεταδώσει (οι γονείς, η 

κοινωνία), την εντύπωση 
πως είναι προϊόν εγκλημα-
τικής ενέργειας. Έτσι, ανα-
τρέφεται μέσα σε ένα αντι-
κυνηγετικό περιβάλλον 
και ενηλικιώνεται έχοντας 
μια λάθος οικολογική νοο-
τροπία που θέλει τη φύση 
αποστειρωμένη...
  Ατενίζοντας, λοιπόν, το 

μέλλον, το οποίο μάλλον 
μαύρο και ζοφερό διαφαί-
νεται, αναγκαζόμαστε να 
δούμε το πρόβλημα από τη 
ρίζα και εκεί πρέπει να το 
χτυπήσουμε.
    Στα σχολεία πρέπει να 
μαθαίνουν τα παιδιά για το 
ρόλο του κυνηγού- ρυθμι-
στή, να μαθαίνουν για τις 

δράσεις και τις δραστηρι-
ότητες των κυνηγών και 
των κυνηγετικών συλλό-
γων. Ακόμα καλύτερα να 
παίρνουν μέρος σε αυτές 
(δεντροφυτεύσεις, απελευ-
θερώσεις, ποτίστρες, δε-
ξαμενές πυροπροστασίας, 
σπορές, καθαρισμοί), ώστε 
να γνωρίσουν τη φύση σω-
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αναγκών. 

Παράλληλα όμως, το ΥΠΕ-
ΘΑ γνωρίζει πολύ καλά ότι 
ορισμένες στρατιωτικές μο-
νάδες, πέραν των βασικών 
τους καθηκόντων, διαχρονι-
κά συμβάλουν στη συνορια-
κή φύλαξη, στην οικονομική 
και κοινωνική συνοχή των 
τοπικών κοινωνιών, στην 
πολιτική προστασία και στην 
αντιμετώπιση  των φυσικών 
καταστροφών αλλά και στο 
αίσθημα  ασφάλειας των πο-
λιτών.

Τέτοιες μονάδες βρίσκονται 
κυρίως σε στρατόπεδα ακρι-
τικών και απομονωμένων πε-
ριοχών της χώρας και ιδιαίτε-
ρα της Ηπείρου, όπως είναι οι 
Φιλιάτες, η Κόνιτσα κ.α.

Δυστυχώς όμως, οι αποφά-
σεις που έχουν δημοσιοποι-
ηθεί το τελευταίο διάστημα, 
αποδεικνύουν ότι ο κ. Δέν-
διας και οι συνεργάτες του 
σχεδίασαν και υλοποιούν την 
κατάργηση και συγχώνευση 
στρατοπέδων χωρίς να λά-
βουν υπ’ όψη τους τις παρα-
πάνω παραμέτρους. 

Το επιχείρημα του Υπουργού 
ότι: «Δεν μπορούν οι ελλη-
νικές ένοπλες δυνάμεις να 
έχουν περισσότερα στρατό-
πεδα απ’ ό,τι έχουν οι ένο-
πλες δυνάμεις των Ηνωμέ-

νων Πολιτειών….», μπορεί να 
μοιάζει λογικό, όμως δεν εί-
ναι καθόλου πειστικό, αφού 
κάθε χώρα έχει τις δικές της 
ιδιαιτερότητες.

Με την ίδια λογική θα μπο-
ρούσε κάποιος να του απα-
ντήσει ότι η Ελλάδα των 10 
εκατ. κατοίκων έχει 61 μέλη 
στο Υπουργικό Συμβού-
λιο, όταν οι ΗΠΑ των 335 
εκατ. κατοίκων έχει μόνο 15 
υπουργούς και 9 στελέχη. 

Άρα, αν οι ΗΠΑ ακολουθού-
σαν το ελληνικό μοντέλο, με 
την αναλογία πληθυσμών θα 
έπρεπε να έχουν περισσότε-
ρους από  2000 υπουργούς 
και υφυπουργούς.

Και εν πάση περιπτώσει, αν ο 
ΥΠΕΘΑ θέλει να καταργήσει 
συγκεκριμένες μονάδες ακρι-
τικών περιοχών, γιατί δεν με-
τακινεί στα στρατόπεδα που 
αδειάζουν άλλες μονάδες ή 
κέντρα εκπαίδευσης που λει-
τουργούν σε μεγάλα αστικά 
κέντρα;

Έτσι θα αποδείκνυε ότι οι 
αποφάσεις του και το εθνικό 
συμφέρον υπηρετούν και πα-
ράλληλα στηρίζουν τις παρα-
μεθόριες περιοχές, που χρόνο 
με το χρόνο υποβαθμίζονται 
και αποψιλώνονται πληθυ-
σμιακά.

 

Θεωρώ πολύ ελπιδοφόρο και 
ενθαρρυντικό το γεγονός ότι 
ομόφωνα το Περιφερειακό 
Συμβούλιο και το σύνολο 
των Δημάρχων της Ηπείρου 
αντιδρούν και εκφράζουν 
την ανησυχία τους για την 
κατάργηση στρατιωτικών 
μονάδων, θεωρώντας πως 
θα επιδεινώσει το αίσθημα 
ανασφάλειας των ακριτών 
και ενδέχεται να προκαλέσει 
την οριστική εγκατάλειψη 
των οικιών τους, με τεράστι-
ες κοινωνικές επιπτώσεις για 
την πατρίδα μας.

Ενωτικά οφείλουν να λει-

τουργήσουν και όλοι οι Βου-
λευτές της Ηπείρου.

Να αναλάβουν κοινές κοινο-
βουλευτικές πρωτοβουλίες 
και να μεταφέρουν προς την 
Κυβέρνηση τις δικαιολογημέ-
νες αντιδράσεις των φορέων 
και των τοπικών κοινωνιών, 
ασκώντας πίεση ώστε να 
ανακληθούν οι αποφάσεις 
για το κλείσιμο των στρατο-
πέδων.

Να γνωστοποιήσουν δε στην 
Κυβέρνηση ότι όσο δεν ακού-
ει τα αιτήματα των φορέων 
και της συντριπτικής πλειο-
ψηφίας των Ηπειρωτών, που 
αρνούνται την κατάργηση 

των στρατοπέδων στις παρα-
μεθόριες και ακριτικές περι-
οχές, τόσο θα εντείνονται οι 
δικαιολογημένες αντιδράσεις 
των τοπικών κοινωνιών, που 
αγωνιούν για την ερήμωση 
των περιοχών τους.

 

Επίλογος:

Οι παραμεθόριες περιοχές 
της Ηπείρου θα πρέπει να 
στηριχθούν από την πολιτεία, 
πρωτίστως για την εθνική 
ασφάλεια και δευτερευόντως 
για δημογραφικούς λόγους 
και για τη βιωσιμότητα των 
τοπικών κοινωνιών.

ΙΧΝΗΛΑΤΩΝΤΑΣ...θέσεις για το ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ, την ΦΥΣΗ, το 
ΚΥΝΗΓΙ: Γράφει ο ΚΩΣΤΑΣ ΛΥΤΡΑΣ



.   Την Παρασκευή 21 Φε-
βρουαρίου 2025, ο Τομε-
άρχης Άμυνας ΠΑΣΟΚ Βου-
λευτής κ. Μιχάλης Κατρίνης 
παρευρέθηκε στην Άρτα και 
πραγματοποίησε συνάντηση 
με τον Πρόεδρο της Ένω-
σης Στρατιωτικών Περιφε-
ρειακής Ενότητας Άρτας κ. 
Αθανάσιο Νικάκη όπου του 
παραχωρήθηκε ενημέρωση 
για το στρατόπεδο «ΒΕΡΣΗ» 
Φρουράς Άρτας.

2.   Συγκεκριμένα εκφράστη-
κε η απογοήτευση και η αγω-
νία του προσωπικού έπειτα 
από τις πρόσφατες δηλώσεις 
του Διευθυντή του Πολιτι-
κού Γραφείου του Υπουργού 
Εθνικής Άμυνας κ. Δημήτρι-
ου Περδίκη που έγινε σαφές 
ότι, στο Νομό Ιωαννίνων δεν 
θα υπάρξει καμία επιπλέον 
μεταβολή όπως αναμενόταν, 
ενώ για τον Νομό της Άρτας 
αναμένεται να υπάρξουν αλ-
λαγές (epiruspost.gr).Τονί-
στηκε στον κ. Κατρίνη ότι οι 
αντιδράσεις των τοπικών φο-
ρέων είναι χλιαρές και μόνο 
ο Περιφερειάρχης Ηπείρου 
κ. Καχριμάνης Αλέξανδρος 
με επιστολή του προς τον κ. 
ΥΕΘΑ αλλα και πρόσφατα 
με ψήφισμα του Περιφερει-
ακού Συμβουλίου Ηπείρου 
αναγνωρίζει την ανάγκη ανα-
βάθμισης του στρατοπέδου 
της Άρτας λόγω των εγκα-
ταστάσεών του αντίστοιχων 
με αυτών της Σχολής Πεζικού 
Χαλκίδας (arta2day.gr). Ο Το-
μεάρχης Άμυνας ΠΑΣΟΚ Βου-
λευτής κ Μιχάλης Κατρίνης 
υποσχέθηκε πως μέσω του 
κοινοβουλευτικού του έργου, 
θα ενεργήσει προκειμένου να 
προωθήσει την ανάγκη ανα-
βάθμισης του στρατοπέδου 
και χαρακτηριστικά ανέφερε 
πως «Δεν μπορεί να εφαρμο-
στεί η πολιτική συγχωνεύσε-
ων του κ. ΥΕΘΑ σε ένα στρα-
τόπεδο μοναδικό στον Νομό 
Άρτας όπως εφαρμόστηκε 
στα Ιωάννινα με το στρατό-
πεδο «ΒΕΛΙΣΣΑΡΙΟΥ» όπου 
εδρεύουν τρία στρατόπεδα 
πλέον (ΚΑΛΠΑΚΙΟΥ,ΠΕΡΑΜΑ-
ΤΟΣ,ΚΟΝΙΤΣΑΣ). Ενα στρα-
τόπεδο που ήταν ΚΕΥΓ και 
έχει αυτές τις εγκαταστάσεις 
και δυναμική φιλοξενίας 800 
οπλιτών πρέπει να παραμεί-
νει να αναβαθμιστεί και να 
αφαιρεθεί από την λίστα των 
137 στρατοπέδων που κλεί-
νουν».

3.   Κατόπιν των παραπάνω 
θα θέλαμε να γνωστοποιή-
σουμε για ακόμη μια φορά 
την απογοήτευση του προ-
σωπικού και την αγωνία του 
μεγάλου αριθμού στρατιωτι-
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O ΤΟΜΕΑΡΧΗΣ ΑΜΥΝΑΣ ΠΑΣΟΚ ΣΤΗΡΙΖΕΙ ΤΗΝ 
ΑΝΑΒΑΘΜΙΣΗ ΣΤΡΑΤΟΠΕΔΟΥ “ΒΕΡΣΗ” ΑΡΤΑΣ

πάρει απαντήσεις για τα σχέ-
δια και τις αλλαγές που θα 
επέλθουν για το στρατόπεδο 
«ΒΕΡΣΗ». Αναμένουμε ακόμα 
την αντίδραση του Βουλευτή 
Νεας Δημοκρατίας Άρτας κ. 
Στύλιου Γεώργιου ο οποίος 
δεν έχει δώσει καμία απολύ-
τως απάντηση στα ερωτή-
ματα όλων για το μέλλον του 
στρατοπέδου και βλέπουμε 
το ενδιαφέρον να είναι έκδη-
λο από Βουλευτές άλλων Νο-
μών για το τι μέλλει γενέσθαι.

4.   Η Ενωση Στρατιωτικών 
Άρτας αναμένει τις εξαγγελί-
ες της Β΄ Φάσης συγχωνεύσε-
ων – καταργήσεων μονάδων 
καθώς σύμφωνα με πληρο-
φορίες θα ανακοινωθούν 
άμεσα είναι θέμα ημερών και 
περιμένει να επικρατήσει η 
λογική και να μην συμπεριλη-
φθεί το στρατόπεδο της Άρ-
τας στην λίστα αυτών προς 
κατάργηση λόγω των εγκα-
ταστάσεων των υποδομών 
και της δυναμικότητάς του 
στρατοπέδου «ΒΕΡΣΗ» αντί-
στοιχων αυτών της Σχολής 
Πεζικού Χαλκίδας.

«Κλείνει το στρατόπεδο «ΒΕΡΣΗ» στην Άρτα;»

Ανησυχία έχουν προκαλέσει 
στην τοπική κοινωνία καθώς 
και στο προσωπικό του στρα-
τοπέδου Άρτας και στις οικο-
γένειές τους οι πληροφορίες 
που είδαν το φως της δημοσι-
ότητας σχετικά με τον σχεδι-
ασμό του Υπουργείου Άμυνας 
περί επικείμενης κατάργησης 
του στρατοπέδου «ΒΕΡΣΗ» 
στην Άρτα.
Σύμφωνα και με το υπ’ αριθμ. 
Πρωτ. 2/2025 Δελτίο Τύπου 
της Ένωσης Στρατιωτικών 
Άρτας έντονος είναι ο προ-
βληματισμός των στελεχών, 
ιδίως και ενόψει του γεγο-
νότος ότι τίθεται μείζον ζή-
τημα εθνικής ασφάλειας σε 
περίπτωση κατάργησης του 
στρατοπέδου «ΒΕΡΣΗ», κα-
θώς αποψιλώνεται η μεθορι-
ακή γραμμή της Ηπείρου.
Τα ερωτήματα της Ένωσης εί-
ναι ιδιαιτέρως σοβαρά καθώς 
φαίνεται να καταργούνται 
μονάδες στην μεθόριο και 
στρατόπεδα που εκπαιδεύ-
ουν οπλίτες, ώστε να κάνουν 
λόγο για «ολοκληρωτική απο-
διοργάνωση του στρατιωτι-
κού στοιχείου στην Ήπειρο 
μειώνοντας κατά τόσο πολύ 
των αριθμό των στρατιωτι-
κών, προκαλώντας σοβαρό-
τατες επιπτώσεις υλοποίησης 

των επιχειρησιακών σχεδίων 
στην ευρύτερη περιοχή εγεί-
ροντας ζητήματα εθνικής 
ασφάλειας».
Κι όλα αυτά ενώ οι εγκατα-
στάσεις και η δυναμικότητα 
του στρατοπέδου «ΒΕΡΣΗ» 
είναι αντίστοιχες αυτών της 
Σχολής Πεζικού Χαλκίδας και 
θα μπορούσε να λειτουργή-
σει ως Κέντρο Εκπαιδεύσεως 
Ηπείρου, καθώς οι εγκατα-
στάσεις του είναι οι μοναδι-
κές στην ευρύτερη περιοχή 
της Ηπείρου που πληρούν τις 
σχετικές προδιαγραφές.
Στο στρατόπεδο «ΒΕΡΣΗ» 
δεν σταμάτησε ποτέ να πραγ-
ματοποιείται εκπαίδευση 
νεοσυλλέκτων και λοιπών ει-
δικοτήτων με ύπαρξη κατάλ-
ληλων υποδομών κατάταξης 
– εκπαίδευσης, οι οποίες δύ-
ναται να καλύψουν συνολικό 
αριθμό πλέον των 600 οπλι-
τών (σε κάθε κατάταξη). Ταυ-
τόχρονα έχει εγκριθεί δαπάνη 
70.000 Ευρώ ανακαίνισης 
της σκεπής του κτιρίου του 
παλιού αμυντικού στρατώνα 
και ο αριθμός στρατιωτών 
που μπορεί να δεχτεί σε κάθε 
κατάταξη το στρατόπεδο να 
ανέρχεται δυνητικά ακόμη 
και σε 800 οπλίτες.
Μάλιστα, είναι αναγκαιότη-

κών ειδικής μεταθετικότητας 
που υπηρετούν στο στρατό-
πεδο με σοβαρότατα υγειο-
νομικά προβλήματα. Η χλι-
αρή και ανάλατη αντίδραση 

των τοπικών φορέων είναι 
πρωτοφανής γεγονός που το 
επιβεβαιώνει και το δημοσί-
ευμα του epirusgate.gr καθώς 
στην προσεχή συνεδρίαση 

του δημοτικού συμβουλίου 
του Δήμου Αρταίων το θέμα 
παραμονής και αναβάθμισης 
του στρατοπέδου δεν είναι 
καν στον πίνακα ημερήσιας 

διάταξης. Η αντίδραση της 
Βουλευτή ΣΥΡΙΖΑ Αρτας κ. 
Όλγας Γεροβασίλη θα είναι 
άμεση καθώς θα επέμβει το 
προσεχές διάστημα ώστε να 

Ερώτηση προς τον υπουργό Εθνικής Άμυνας με θέμα: «Κλείνει το στρατόπεδο “ΒΕΡΣΗ” στην Άρτα;» 
κατέθεσε η βουλευτής Άρτας Όλγα Γεροβασίλη. Την ερώτηση συνυπογράφουν ο αρμόδιος τομεάρχης 

της Κ.Ο. του ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. Συμεών Κεδίκογλου και ο βουλευτής Πρέβεζας Κώστας Μπάρκας.

τα να χαρακτηριστεί ΣΥΠΟ 
το στρατόπεδο «ΒΕΡΣΗ», 
αφού συστηματικά σε αυτό 
διοχετεύονται νεοσύλλεκτοι 
από έτερα στρατόπεδα στα 
οποία δεν επαρκούν οι υπο-
δομές. Ετησίως το στρατόπε-
δο «ΒΕΡΣΗ» δέχεται αριθμό 
2.000 οπλιτών με ό, τι αυτό 
συνεπάγεται για την τοπική 
κοινωνία και οικονομία.
Ακόμη το στρατόπεδο «ΒΕΡ-

ΣΗ» στο πλαίσιο συνεργασίας 
των Ενόπλων Δυνάμεων με 
την Πολιτική Προστασία συμ-
μετέχει με περίπολα δασο-
προστασίας κατά την αντιπυ-
ρική περίοδο τόσο στην Άρτα 
όσο και στην Πρέβεζα και τη-
ρεί τμήμα άμεσης επέμβασης 
σε 24ωρη βάση σε περίπτωση 
φυσικών καταστροφών στην 
ευρύτερη περιοχή.
Οι βουλευτές ρωτούν τον 

υπουργό Εθνικής Άμυνας:
Ποιος είναι ο σχεδιασμός του 
Υπουργείου για το στρατόπε-
δο «ΒΕΡΣΗ» στην Άρτα;

Αληθεύουν οι πληροφορί-
ες περί κατάργησής του, τη 
στιγμή μάλιστα που έχει όλες 
τις προϋποθέσεις να αναβαθ-
μιστεί και να λειτουργεί ως 
ΚΕΝ Ηπείρου;
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Η τοποθέ-
τηση της 
Αναστασίας 
Σίμου στο Πε-
ριφερειακό 
Συμβούλιο 
για τα Στρα-
τόπεδα της 
Ηπείρου

ΣΧΟΛΗ DRONE ΣΤΟ 
ΣΤΡΑΤΟΠΕΔΟ ΒΕΡΣΗ;

Κυρία Πρόεδρε,
Κύριε Περιφερειάρχα, κύ-
ριοι Δήμαρχοι
Αγαπητοί Συνάδελφοι,
Έρχεται σήμερα προς συ-
ζήτηση, ένα σημαντικό 
θέμα, που θα μπορούσε να 
χαρακτηριστεί ευαίσθητο, 
σε όλους τους τομείς του. 
Τα στρατόπεδα της Ηπεί-
ρου, των Ιωαννίνων, της 
Θεσπρωτίας της Πρέβεζας 
και της ιδιαίτερής μου πα-
τρίδας, της Άρτας, δεν είναι 
απλές οργανικές μονάδες, 
αλλά για πολλές δεκαετίες, 
ζωντανά κομμάτια των το-
πικών μας κοινωνιών και 
των οικονομιών.
Πέραν όμως, όλων των άλ-
λων, αποτελούσαν και απο-
τελούν μια συνέχεια της 
ιστορικής πολεμικής παρά-
δοσης της περιοχής μας, η 
οποία είναι στολισμένη με 
δάφνες και με αίμα προ-
σφοράς στην πατρίδα μας.
Είναι δεδομένα, που γυρ-
νάνε συνεχώς στην σκέψη 
μου και πραγματικά, θεω-
ρώ ότι τα στρατόπεδα, εί-
ναι πέραν των άλλων και 
πολιτιστικό στοιχείο της 
περιοχής μας. Η Ηπειρος 
δεν είναι γνωστή μόνο για 
τα γεφύρια της και τον λα-
ϊκό της πολιτισμό, είναι δι-
άσημη ως «Εύανδρος Ήπει-
ρος», είναι γνωστή για «τις 
γυναίκες Ηπειρώτισσες, 
ξαφνιάσματα της φύσης»… 
Είναι το ανθρώπινο συστα-
τικό που ξεχώρισε αυτόν 
τον τόπο, είναι οι άνθρω-
ποί του που τον ανέδειξαν 
και σφράγισαν με ανεξίτη-
λο μελάνι την εθνική συλ-
λογική μνήμη την ισχύ του 
τόπου μας.
Έχουμε λοιπόν εδώ πέντε 
πυλώνες, που πρέπει να συ-
νυπολογίσουμε, με υπευθυ-
νότητα και με ενσυναίσθη-
ση.
Ο πρώτος πυλώνας: Έχου-
με μια πολιτική της κυ-
βέρνησης, για μείωση των 
στρατοπέδων σε όλη την 

Επικράτεια, με σκοπό την 
οικονομική ανασυγκρό-
τηση και την ενίσχυση 
συγκεκριμένων στρατιω-
τικών θέσεων στην Ανατο-
λική μας επικράτεια.
Είναι μια ορθολογιστική 
προσπάθεια της κυβέρνη-
σης, για την αντιμετώπιση 
της νέας πραγματικότη-
τας, όπως έχει διαμορφω-
θεί στην διεθνή σκακιέρα.
Ο δεύτερος πυλώνας: Έχου-
με τους στρατιωτικούς της 
Ηπείρου, κομμάτι εκλεκτό 
της τοπικής μας κοινωνί-
ας, οι οποίοι έχουν ριζώσει 
στον τόπο μας, αποτελούν 
ένα υγιές παραγωγικό 
τμήμα της περιοχής, με τις 
οικογένειές τους να αποτε-
λούν δημιουργικά κύτταρα 
της κοινωνίας μας.
Είναι άνθρωποι, οι οποίοι 
επένδυσαν εδώ αφενός, 
αφετέρου έχουν κάνει τον 
προγραμματισμό τους για 
τα επόμενα πέντε χρόνια, 
που αφορά τα παιδιά τους, 
τους γονείς τους, πάσχοντα 
μέλη, οικονομικές υποχρε-
ώσεις, δάνεια, συμβάσεις…
Ο τρίτος πυλώνας: Έχουμε 
τις τοπικές κοινωνίες που 
θέλουν τα στρατόπεδα να 
είναι σημεία αναφοράς, ως 
τόπος προσέλκυσης νέων 
ανθρώπων, που μπορούν 
και ζωντανεύουν τον κοι-
νωνικό ιστό, ως οικονομι-
κό στοιχείο και μέρος της 
κουλτούρας μας…
Ο τέταρτος πυλώνας: 
Έχουμε και τις Αυτοδιοική-
σεις, οι οποίες στεκόμαστε 
μπερδεμένοι απέναντι σε 
μια νέα πραγματικότητα. 
Τα στρατόπεδα θα φύγουν 
και θα μείνει ένα κενό 
ανεκμετάλλευτο, ένα σκο-
τεινό σημείο στο κέντρο 
του οικιστικού μας ιστού; 
Βλέπουμε αντίστοιχα 
στρατόπεδα που ταλαιπώ-
ρησαν για πολλά χρόνια 
τις τοπικές Αυτοδιοική-
σεις, καθώς μια χαοτική 
γραφειοκρατεία δεν επι-

τρέπει κάποια αξιοποίησή 
τους. Εμείς καλούμαστε να 
συγκεράσουμε όλες αυτές 
τις αδυναμίες και να προ-

τείνουμε, να υποβάλλουμε 
θέσεις, χωρίς παράλληλο 
σχεδιασμό, χωρίς διάθεση 
συνεργασιών με το Υπουρ-

γείο και το χειρότερο είναι 
ότι πολλές φορές έχουμε 
αντικρουώμενους σκο-
πούς για την εκμετάλλευση 

των διαθέσιμων χώρων…
Τέλος αφήνω τα στρατόπε-
δα τα ίδια. Ο πέμπτος πυ-
λώνας…

1.     Σύμφωνα με πρό-
σφατο δημοσίευμα του 
staratalogia.gr στα σχέ-
δια του κ. ΥΕΘΑ είναι 
η δημιουργία Σχολής 
Drone στις Ένοπλες Δυ-
νάμεις εντός του 2025 
με στόχο την εκπαίδευ-
ση χειριστών και ανα-
ζητείται η πόλη και οι 
κατάλληλες υποδομές 
στην οποία θα λειτουρ-
γήσει. Τα παραπάνω 
θα υλοποιηθούν έπειτα 
από την επίσκεψη που 
πραγματοποίησε τον 
προηγούμενο μήνα ο 
ΥΕΘΑ κ. Νίκος Δένδιας 
στο Πανεπιστήμιο Συ-
στημάτων Αντιμετώπι-
σης Μη Επανδρωμένων 
Εναέριων Συστημάτων 
στο «Φορτ Σιλ» (Fort 
Sill) των ΗΠΑ όπου του 
παραχωρήθηκε ενη-
μέρωση και επίδειξη 
αντιμετώπισης σμή-
νους drones.

2.    Η Ενωση Στρατι-
ωτικών Άρτας καθώς 
είναι μπροστά από τις 
εξελίξεις από τον Νοέμ-
βριο του 2024 εξέφρα-

σε με ανακοίνωσή της 
την ανάγκη αναβάθμι-
σης του στρατοπέδου 
της Άρτας σε «Κέντρο 
Εκπαίδευσης Ηπείρου» 
με την εκπαίδευση πέ-
ραν των νεοσυλλέκτων 
οπλιτών και «Αρχικής 
Εκπαίδευσης Χειρι-
στών Drone όπως και 
Νοσοκόμων Τραυμά-
των Μάχης» καθώς το 
σύγχρονο πεδίο μάχης 
μετά τα διδάγματα που 
προέκυψαν από τον 
πόλεμο της Ουκρανί-
ας απαιτεί την χρήση 
έξυπνων πυρομαχι-
κών. Τόνισε δε ότι τα 
παραπάνω μπορούν 
να πραγματοποιηθούν 
καθώς το στρατόπε-
δο της Άρτας διαθέτει 
σύγχρονες ανακαινι-
σμένες εγκαταστάσεις 
και υποδομές χωρητι-
κότητας 800 οπλιτών 
με πεδίο βολής και ελι-
κοδρόμιο αντίστοιχες 
με αυτές της Σχολής 
Πεζικού στην Χαλκίδα.

3.    Τα παραπάνω γνω-
στοποίησε το Δεκέμ-

βριο 2024 με επιστολή 
του προς τον κ. ΥΕΘΑ ο 
Περιφερειάρχης Ηπεί-
ρου κ. Αλέξανδρος Κα-
χριμάνης τονίζοντας 
ότι είναι επιτακτική 
η ανάγκη παραμονής 
του στρατοπέδου της 
Άρτας καθώς οι εγκα-
ταστάσεις και οι υπο-
δομές του είναι πρότυ-
πες για την Ήπειρο.4.    
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Κατά γενική εκτίμηση εί-
ναι σε άριστη κατάσταση, 
θεωρούνται από τα πιο 
σύγχρονα και με δυνατό-

τητες κάλυψης μεγάλου 
αριθμού στρατευσίμων. 
Με έμπειρο στρατιωτικό 
και διοικητικό προσωπικό 

και δίπλα σε κεντρικούς 
οδικούς άξονες όπως είναι 
η Εγνατία και η Ιονία Οδός.
Με αυτά τα δεδομένα ποια 
μπορεί να είναι η θέση μας 
άραγε;
Δεν θέλω να μιλήσω ως 
θεματική Αντιπεριφερει-
αρχης , αλλά να σας μετα-
φέρω και την εμπειρία μου 
ως εκπαιδευτικός. Χωρίς 
να θέλω να παρεισφρήσω 
στα θέματα της στρατιω-
τικής γεωπολιτικής, επι-
σημαίνω ότι η ιστορία, την 
οποία επιμελώς διδάχθηκα 
και θέλω να μαθαίνω από 
αυτήν μας έχει δείξει ότι τα 
τελευταία 100 χρόνια, επι-
θέσεις στην πατρίδα μας 
δεχθήκαμε κυρίως από την 
Δύση …
Και η Ήπειρος ήταν αυτή 
που αποτέλεσε το πεδίο 
της σύγκρουσης και της 
δράσης…
Και μιλάω για τα τελευ-

ταία 100 χρόνια, χωρίς να 
επαναλάβω τις εποχές από 
την εποχή του Πύρρου, την 
Ρωμαϊκή περίοδο, το Βυ-
ζάντιο, το Δεσποτάτο της 
Ηπείρου, την Τουρκοκρα-
τία έως σήμερα!
Η γραμμή Μεταξά, η οποία 
επένδυε την άμυνα μας 
απέναντι στους Βουλγά-
ρους, δεν μας προστάτευσε 
απέναντι στους Ιταλούς 
και τους Γερμανούς.
Ο Ελύτης λέει ότι οι αρτι-
νοί του 3/40 Συντάγματος 
κράτησαν την γραμμή από 
Χιμάρα ώς Τεπελένι πολε-
μώντας συνέχεια από τις 
πρώτες μέρες του πολέ-
μου…
Στις σημερινές μυλόπε-
τρες της Γεωπολιτικής, οι 
εξ ανατολών κίνδυνοι, δεν 
μπορούν να περιοριστούν 
μόνο στα ανατολικά μας 
σύνορα… Ας μην ξεχνάμε 
τα Τουρκολιβυκά μνημό-

νια, ας μην ξεχνάμε τις 
Τουρκοαλβανικές ναυτικές 
βάσεις, ας μην παραγνω-
ρίζουμε την αύξηση των 
εθνικισμών στην Ευρώπη 
και τον αναθεωρητισμό 
των ΗΠΑ του προέδρου 
Τράμπ, αναφορικά με το 
ΝΑΤΟ…
Χωρίς να κινδυνολογώ, 
επειδή όμως τα στρατόπε-
δα είναι κομμάτι της πρό-
ληψης του κινδύνου, θέτω 
αυτούς τους προβληματι-
σμούς, που αποτελούν και 
σκέψεις όλων των Ηπει-
ρωτών… Είναι σωστή η 
αποστρατικοποίηση της 
περιοχής μας, ή πρέπει να 
υπάρχει μια στοιχειώδης 
υποδομή, που θα μπορεί 
είτε ως εφεδρεία να χρησι-
μεύσει στον σχεδιασμό του 
Υπουργείου Εθνικής Άμυ-
νας, είτε ως δύναμη ισχύος 
αποτρεπτική σε μελλοντι-
κό κίνδυνο.

Ως Ηπειρώτισσα είμαι υπε-
ρήφανη για τα στρατόπεδά 
μου, αλλά και ως άνθρω-
πος της Αυτοδιοίκησης 
πιστεύω ότι μπορούν και 
πρέπει να διατηρηθούν, 
αν όχι όπως είναι σήμερα, 
τουλάχιστον πιο αναβαθ-
μισμένα και με ειδικό επι-
χειρησιακό χαρακτήρα.
Στην Άρτα το στρατόπε-
δο Βερσή ήταν ΚΕΥΓ… Δεν 
υπάρχει λόγος ένα ΚΕΥΓ να 
ευρίσκεται στα … ανατολι-
κά σύνορα?
Δεν θα πω περισσότερα, 
δεν είναι σκοπός μου να 
σας κουράσω, αλλά να 
αναδείξω όλες τις παρα-
μέτρους, προκειμένου να 
οδηγηθούμε σε μια σωστή 
και πάνω απ’όλα δίκαιη 
απόφαση για τον τόπο μας 
και την κοινωνία του.
Ευχαριστώ πολύ.

Η Ενωση Στρατιωτι-
κών Άρτας αναμένει αν 
θα συμπεριληφθεί το 
στρατόπεδο της Άρτας 
στην λίστα των υπο-
ψήφιων πόλεων που 
θα φιλοξενήσουν τη 
νέα αυτή εκπαιδευτι-
κή εγκατάσταση, που 
θα δημιουργηθεί σε 

κάθε περίπτωση μέσα 
σε υπάρχουσα στρα-
τιωτική εγκατάσταση 
και καλεί τον κ. ΥΕΘΑ 
στο στρατόπεδο «ΒΕΡ-
ΣΗ» ώστε να διαπιστώ-
σει την δυναμικότητα 
των υποδομών και των 
εγκαταστάσεων αυ-
τού.

Απόφαση- ψήφισμα  Περι-
φερειακού Συμβούλιο για 
τη διατήρηση των στρατι-
ωτικών μονάδων και την 
ενίσχυση του αισθήματος 
ασφάλειας στις ακριτικές 
περιοχές της Ηπείρου
Τη διατήρηση της σημερι-
νής δομής των στρατιωτι-
κών μονάδων της Ηπείρου 
και παράλληλα την κάλυ-
ψη των κενών που υπάρ-
χουν στις Αστυνομικές 
Υπηρεσίες, προκειμένου  
να μην επιδεινωθεί το αί-
σθημα ανασφάλειας των 
κατοίκων και ιδίως των 
ακριτικών περιοχών ζητά 
με ψήφισμά του το Περιφε-
ρειακό Συμβούλιο Ηπείρου.
Το ψήφισμα εκδόθηκε 
μετά τη συζήτηση που έγι-
νε χθες στο Περιφερειακό 
Συμβούλιο, με αντικείμενο 
την επικείμενη υλοποίηση 
της β΄ φάσης του πλαισίου 
αναδιοργάνωσης των Ενό-
πλων Δυνάμεων.
Στην απόφαση – ψήφισμα 
του Περιφερειακού Συμ-
βουλίου, αφού εκφράζεται 
η ανησυχία από τυχόν κα-
τάργηση και άλλων στρα-
τιωτικών μονάδων στην 
Ήπειρο, επισημαίνονται τα 
εξής:
«Ειδικότερα τυχόν κατάρ-
γηση/περαιτέρω υποβάθ-
μιση του 628 Τάγματος 
Πεζικού Φιλιατών και 583 
Τάγματος Πεζικού Κόνι-
τσας, θα επιδεινώσει πε-
ραιτέρω το αίσθημα ανα-
σφάλειας των λιγοστών   
κατοίκων που παραμένουν 
ακόμη στις ακριτικές περι-
οχές και πολύ πιθανόν να 
τους αναγκάσει στην ορι-
στική  εγκατάλειψη των  
οικιών  τους,  γεγονός που 
θα έχει τεράστιες κοινωνι-
κές επιπτώσεις για την πα-
τρίδα μας.
 Το αίσθημα ανασφάλειας 

επιδεινώνεται τα τελευ-
ταία χρόνια εξαιτίας και 
της σταδιακής μείωσης 
των αστυνομικών δυνάμε-
ων στις περιοχές αυτές, η 
οποία προβλέπεται ότι θα 
συνεχιστεί  με τις επικεί-
μενες συνταξιοδοτήσεις 
υπηρετούντων σήμερα 
αστυνομικών, καθώς έως 
σήμερα οι αποχωρήσεις  
δεν αναπληρώνονται με 
αποτέλεσμα ήδη να κατα-
γράφονται κενά στις Αστυ-
νομικές Υπηρεσίες της 
Ηπείρου.
Η παραμεθόριος περιοχή 
της Ηπείρου, παρά τη βελ-
τίωση της κατάστασης σε 
σχέση με το παρελθόν, εξα-
κολουθεί να αποτελεί πεδίο 
«εισαγόμενων» έκνομων 
πράξεων, οι οποίες μετά 
βεβαιότητας θα πολλαπλα-
σιαστούν και μόνο από την 
εντύπωση της «αποχώρη-
σης» του Στρατού από τη 
φύλαξη των συνόρων, σε 
συνδυασμό  και με τη δι-
απιστούμενη ήδη μείωση 
των αστυνομικών δυνάμε-
ων που είναι επιφορτισμέ-

νες με την αντιμετώπιση 
της εγκληματικότητας 
στις ίδιες περιοχές.
Η Ηπειρος δικαιούται να 
έχει ένα σύγχρονο Κέντρο 
Εκπαίδευσης Νεοσυλλέ-
κτων, το οποίο να υπο-
δέχεται  στρατεύσιμους 
από τη Δυτική Ελλάδα και 
τμήμα των Ιονίων Νήσων. 
Σήμερα για τις ανάγκες 
του, χρησιμοποιούνται με 
απόλυτη επιτυχία τα στρα-
τόπεδα «Κατσιμήτρου» 
στα Ιωάννινα και  «Βέρση» 
στην Άρτα, το οποίο λει-
τουργεί συμπληρωματικά,  
σχετικά πρόσφατα  έχει 
ανακαινιστεί και πληροί 
τις ίδιες προδιαγραφές με 
αυτές της Σχολής Πεζικού 
στη Χαλκίδα».
 Καταλήγοντας στην από-
φασή του το Περιφερειακό 
Συμβούλιο ζητά:
Από το Υπουργείο Εθνικής 
Άμυνας να λάβει υπόψη 
όλες τις παραμέτρους που 
θέτει και να μην συμπερι-
λάβει στο επόμενο στάδιο 
της  αναδιοργάνωσης των 
Ενόπλων Δυνάμεων καμία 

Μονάδα της Ηπείρου.
Από το Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη να καλύ-
ψει τα κενά που υπάρχουν 
στις Αστυνομικές Υπηρε-
σίες της Ηπείρου και να 
ενισχύσει κατά προτεραι-
ότητα τα Τμήματα των πα-
ραμεθορίων περιοχών.
Κατά τη διάρκεια της συ-
νεδρίασης τέθηκε επίσης 
αίτημα για μη κατάργηση 
του Στρατοδικείου- Ναυτο-
δικείου- Αεροδικείου Ιωαν-
νίνων, το οποίο εξυπηρετεί 
όλες τις Στρατιωτικές και 
Λιμενικές μονάδες Ηπεί-
ρου, Κέρκυρας, Λευκάδος, 
Αιτωλοακαρνανίας,  καθώς  
σε διαφορετική περίπτωση 
θα δυσκολέψει υπέρμετρα 
την απονομή Στρατιωτι-
κής Δικαιοσύνης για τους 
πολίτες των περιοχών αυ-
τών, λόγω του μεγάλου κό-
στους μετακινήσεών τους.

Τέλος το Περιφερειακό 
Συμβούλιο προσθέτει ότι, 
«είναι ανοιχτό σε κάθε συ-
ζήτηση» για τα ζητήματα 
αυτά.

Απόφαση- ψήφισμα Περιφερειακού 
Συμβουλίου για τις στρατιωτικές 

μονάδες της Ηπείρου
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Στην Αθήνα βρέθη-
κε, το 2ημερο του 
Σαββατοκύριακου 

15/16 Φεβρουαρίου, η δη-
μοτική παράταξη «Ορει-
νών Συμφωνία», αξιωμα-
τική αντιπολίτευση στον 
Δήμο Γεωργίου Καραϊ-
σκάκη, για τις εκδηλώ-
σεις της Πανηπειρωτικής, 
όπου εκπροσωπήθηκε με 
ισχυρή αντιπροσωπία δη-
μοτικών συμβούλων και 
την  επικεφαλής κα Ελευ-
θερία Κοσσυβάκη και για 
την ετήσια εκδήλωση της 
αποδημίας των Ραδοβιζι-
νών της Αθήνας. Μια πρω-
τοβουλία που θέλει να 
εγκαινιάσει  μια νέα σχέ-
ση της παράταξης με τους 
συμπατριώτες της εκτός 
της Άρτας. Η εκδήλωση 
της αποδημίας πραγμα-
τοποιήθηκε το Σάββατο 
15/2 και η ανταπόκριση 
των συμπατριωτών μας 
στην πρόσκληση ήταν 
συγκινητική και εντυπω-
σιακή σε συμμετοχή. Στην 
συνάντηση παραβρέθη-
καν άνδρες και γυναίκες 
όλων των ηλικιών με τις 
οικογένειες τους που ερ-
γάζονται ή δραστηριο-
ποιούνται επαγγελματικά 
στην πρωτεύουσα. 

Η κα Κοσσυβάκη ευχή-
θηκε υγεία και προκοπή 
στους παρισταμένους και  
τις οικογένειες του, για το 
νέο έτος και ανέπτυξε το 
θέμα «Αυτοδιοίκηση στο 
Δήμο Γ. Καραϊσκάκη προ-
βλήματα & προοπτικές».

Προέβη σε εκτενή ανα-
φορά στα προβλήματα 
του ορεινού χώρου, της 
Ελληνικής υπαίθρου, της 
αγροτικής παραγωγής, 
της δημογραφικής πα-
ρακμής που μαστίζει τον 
Δήμο μας, χωρίς ωστόσο 
να έχει κατατεθεί από 
πλευράς της δημοτικής 
αρχής μια μελέτη για πι-
λοτικές πολιτικές αντιμε-
τώπισης του φαινομένου. 
Η ανάγκη ενδυνάμωσης 
των Κοινοτήτων με αρμο-
διότητες και πόρους πα-
ραμένει ζητούμενο, όπως 
επίσης ο στρατηγικός 
σχεδιασμός για τον ορεινό 
χώρο του Δήμου Γ. Καραι-
σκάκη και οι προτεραιό-
τητες ώστε να αναβαθμι-
στούν οι υπηρεσίες του 
Δήμου προς τους δημότες 
& τις τοπικές κοινωνίες. 
Ιδιαίτερα επέμεινε στην 
ανάγκη ανάδειξης του πο-
λιτισμού, των ιστορικών 
τοπίων του ευρύτερου Ρα-
δοβιζίου, των μνημείων, 
του φυσικού περιβάλλο-
ντος,  με την ενεργό συμ-
μετοχή και στήριξη του 
δυναμικού στοιχείου των 

Εκδήλωση της «Ορεινών Συμφωνία», του Δήμου 
Γεωργίου Καραϊσκάκη στην Αθήνα

ετεροδημοτών μας. Την 
ανάδειξη της πολιτισμι-
κής μας ταυτότητας και 
της ιστορίας του τόπου 
μας  που συνδέουν το πα-
ρελθόν, το παρόν και το 
μέλλον. Ολοκλήρωσε με 
την παράθεση πρωτοβου-
λιών που έλαβε η δημοτι-
κή παράταξη  «Ορεινών 
Συμφωνία», μέσα κι έξω 
από το Δημοτικό Συμ-
βούλιο και αναφέρθηκε 
στις παρεμβάσεις για την 
ανάδειξη των σημαντικό-
τερων προβλημάτων που 
επηρεάζουν την ποιότητα 
ζωής των ανθρώπων του 
δήμου.

Στα πλαίσια της εκδήλω-
σης και υλοποιώντας την 
απόφαση της παράταξης 
για καθιέρωση απόδοσης 
τιμητικών διακρίσεων σε 
συμπατριώτες που ξεχώ-
ρισαν για το έργο και την 
δράση τους στην διάσωση 
της τοπικής ιστορίας και 
του πολιτισμού, τιμήθη-
καν τρεις συνδημότες με 
διακεκριμένο επιστημονι-
κό έργο, από την κα Κοσ-
συβάκη.

Ο κ. Ηλίας Μπάκος, Θεολό-
γος – Φιλόλογος, Δρ. του 
Πανεπιστημίου Αθηνών 
συγγραφέας με πλούσιο 
έργο θρησκευτικού & 
ιστορικού ενδιαφέροντος, 
από την ιστορική Σκουλη-
καριά.

Ο κ. Αυγερινός Ανδρέ-
ου, Δικηγόρος – ποιητής, 
αντιπρόεδρος της Εταιρί-
ας Ελλήνων Λογοτεχνών, 
έχει εκδώσει ποιητικές 
συλλογές,  από το ιστορι-
κό Βελεντζικό.

Και ο κ. Γρηγόριος Κοσ-
συβάκης Δικηγόρος, συγ-
γραφέας – ιστορικός, με 
εκδόσεις  ιστορικού περι-
εχομένου,  από την ιστορι-
κή Μεγαλόχαρη.

Η εκδήλωση έκλεισε με 
την κοπή της πίτας, ευ-
χές για την ενδυνάμωση 
των δεσμών με τους από-
δημους καθώς και την 
προτροπή για την στήρι-
ξη από την πλευρά όλων 
στον τόπο μας.
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Γράφει ο 
ΚΩΣΤΑΣ
ΚΑΠΠΟΣ

Α. Όταν έχουμε μία τραγω-
δία, όπως αυτή των Τεμπών με 
τόσα νεαρά άτομα να χάνουν τη 
ζωή τους θα πρέπει να κάνου-
με διάκριση των πολιτικών και 
ποινικών ευθυνών. Αυτό είναι 
απαραίτητο για να μην προκα-
λέσει σύγχυση στον κόσμο και 
επαύξηση της θλίψης των συγ-
γενών τους. Πολιτική ευθύνη 
γεννάται εκ των πραγμάτων και 
δεν προσδιορίζεται από τις συν-
θήκες του ατυχήματος και την 
έκταση των ζημιών. Ο αρμόδιος 
Υπουργός ευθύνεται πολιτικά 
ακόμη και εάν δεν έχει διαπρά-
ξει κάτι ή είχε παραλείψει κάτι 
άλλο. Αυτό δε διότι στην θητεία 
του και στα χέρια του συνέβη το 
τραγικό περιστατικό. Αυτή είναι 
η βασική έννοια της πολιτικής 
ευθύνης. Από το Σύνταγμα και 
τον κανονισμό της Βουλής προ-
βλέπεται η διαδικασία εξακρίβω-
σης της ύπαρξης και της έκτασης 
της ευθύνης που αρχίζει με την 
λειτουργία της προκαταρκτικής 
εξέτασης και τελειώνει με την 
κρίση του Ειδικού Δικαστηρίου 
του άρθρου 86 του Συντάγματος. 
Η τακτική δικαιοσύνη με βάση 
την απόφαση της παραπομπής 
πραγματοποιεί την ανάκριση με 
ειδικό ανώτατο δικαστή, εισηγεί-
ται με τον αντίστοιχο Εισαγγελέα 
και το Δικαστικό Συμβούλιο απο-
φαίνεται αμετάκλητα για τυχόν 
παραπομπή και συντάσσει το 
κατηγορητήριο. 
Η κοινοβουλευτική πλειοψηφία 
εκχώρησε στην τακτική δικαιο-
σύνη τις σχετικές αρμοδιότητες 
με την τελευταία τροποποίηση 
των σχετικών διατάξεων του 
Συντάγματος αλλά παρακράτη-
σε την υποχρεωτική παραπομπή 
στη Βουλή- άρα και στην πλει-
οψηφία αυτής- κάθε πολιτικό 
πρόσωπο που θα συναντούσε ο 
Εισαγγελέας κατά την επεξεργα-
σία της δικογραφίας. Εδώ έχουμε 
την πρώτη έκφανση της έλλει-
ψης εμπιστοσύνης στη δικαιο-
σύνη από την οποία αφαιρείται 
και μάλιστα με δογματικό και 
απόλυτο τρόπο η ανάκριση και 
η αξιολόγηση της συμπεριφοράς 
πολιτικού προσώπου. Η έλλειψη 
αυτή εμπιστοσύνης γίνεται απο-
δεκτή από τον συνταγματικό νο-
μοθέτη. 
Στο στάδιο της ανάκρισης από 
τον ειδικό ανακριτή του Συμβου-
λίου του άρθρου 86 του Συντάγ-
ματος αρχίζουν οι συναλλαγές 
μετά των πολιτικών κομμάτων 
και των δικαστικών αρχών. Συ-
ναλλαγές που μερικές φορές αγ-
γίζουν τα όρια της εκβίασης και 
της λασπολογίας. Το αποτέλεσμα 
το είδαμε πρόσφατα με την υπό-
θεση NOVARTIS. Ο υπουργός Δι-
καιοσύνης κατήγγειλε ότι μέσα 
στο Υπουργείο του και εν αγνοία 
του λειτουργούσε παραδικαστι-
κό κύκλωμα το οποίο οργάνωσε 
την δήθεν καταγγελία για την 
υπόθεση και έδιδε οδηγίες και 
εντολές για τον δικαστικό χειρι-
σμό της υπόθεσης με οργανωτή 
τον Αναπληρωτή Υπουργό Δι-
καιοσύνης. Παρά το γεγονός ότι 
σε βάρος του κυκλώματος είχαν 
καταγγείλει και ήταν μάρτυρες 
κατηγορίας ανώτατοι δικαστικοί 
και εισαγγελικοί λειτουργοί, οι 
κατηγορούμενοι απηλλάγησαν 
με το υπ’ αριθ. 25/2023 βού-
λευμα του Ειδικού Δικαστηρίου. 
Εδώ έχουμε αυταπόδεικτη περί-
πτωση και μάλιστα με βούλευμα 
του ανώτερου Δικαστηρίου, τα 

ΕΠΙΤΕΛΙΚΌ ΧΑΌΣ

μέλη του οποίου ήταν Αρεοπαγί-
τες και Σύμβουλοι Επικρατείας. 
Η απαλλαγή αυτή αποδεικνύει 
ότι η τακτική δικαιοσύνη αποδέ-
χθηκε ότι ανώτεροι δικαστικοί 
ψευδολόγησαν κατά των κατη-
γορουμένων Εισαγγελέων και 
Δικαστικών, πράξη κατάπτυστη 
και ανεπίτρεπτη και ότι οι κα-
τηγορούμενοι εδιώχθηκαν χω-
ρίς να έχουν διαπράξει κάποια 
άδικη πράξη. Τον κλονισμό της 
εμπιστοσύνης περιέγραψε και 
ανέδειξε η ίδια η δικαιοσύνη και 
μάλιστα εγγράφως με δικαστικό 
βούλευμα.
 Η Νέα Δημοκρατία η οποία βαρύ-
νεται από τη δυσώδη αυτή εξέλι-
ξη με θράσος φθηνού εξουσιαστή 
κατηγόρησε ένα από τα θύματα 
των υποκλοπών που τυχαίνει να 
είναι ο αρχηγός του κόμματος 
της αξιωματικής αντιπολίτευ-
σης. Αρνείται να συμμορφωθεί 
με σχετική απόφαση του ΣΤΕ και 
πάρα ταύτα τολμά να καταλογί-
σει στον Νίκο Ανδρουλάκη ότι 
κακώς δημοσοποίησε πως έχει 
κλονισθεί η εμπιστοσύνη του στη 
Δικαιοσύνη. 
Αυτές τις ημέρες καθηγητές 
της Νομικής στα Πανεπιστήμια 
έχουν δημοσιεύσει αρνητική και 
μερικοί δύσοσμη εκτίμηση για 
την απονομή της δικαιοσύνης και 
είναι προς τιμή τους η θαρραλέα 
αυτή στάση. 
Ο Νίκος Ανδρουλάκης με τρόπο 
σαφή, εδήλωσε και εμμένει στην 
δήλωσή του αυτή, παρά την πί-
εση που του ασκείται ότι θα κα-
ταθέσει πρόταση για τη σύστα-
ση προανακριτικής επιτροπής 
και πρόταση μομφής κατά της 
Κυβέρνησης ΜΕΤΑ την επίσημη 
κατάθεση όλων των πορισμά-
των και κυρίως αυτού του ΕΜΠ. 
Δέχθηκε επίθεση από διάφορους 
πολιτικούς καιροσκόπους για 
την ορθή και συνετή αυτή πρό-
ταση του. Η αριστερή πλευρά 
επιμένει να γίνει η πρόταση πρό-
ωρα λες και γνωρίζουν τα συμπε-
ράσματα των πορισμάτων. Εάν 
όμως τα πορίσματα δεν καταλή-
γουν στα επιθυμητά συμπερά-
σματα, μήπως βάζουν πλάτη για 
να περισώσουν την Κυβέρνηση 
και επιδιώκουν να προκαλέσουν 
βλάβη στο ΠΑΣΟΚ και όχι στην 
Κυβέρνηση; 
   Β. Μέσα στην σύγχυση των 
ημερών καλό είναι να προσδιο-
ρισθούν οι έννοιες του αυτουρ-
γού, του συνεργού, του ηθικού 
αυτουργού και αυτή της τέλεσης 
εγκλήματος με παράλειψη. 
Αυτουργός είναι αυτός που τέλε-
σε την άδικη πράξη. Συναυτουρ-
γοί είναι αυτοί που από κοινού 
τέλεσαν την πράξη. Ηθικός αυ-
τουργός είναι που αυτός με πρό-
θεση προκάλεσε στον αυτουργό 
την απόφαση να εκτελέσει την 
άδικη πράξη. Έγκλημα που τε-
λείται με παράλειψη είναι η επέ-
λευση ορισμένου αποτελέσμα-
τος και η μη αποτροπή του από 
αυτόν που είχε ιδιαίτερη νομική 

υποχρέωση να κάνει κάτι για την 
αποτροπή του αποτελέσματος. 
Η ιδιαίτερη νομική υποχρέωση 
πηγάζει είτε από νόμο, είτε από 
σύμβαση,  είτε από προηγούμενη 
επικίνδυνη ενέργεια του υπαιτί-
ου. 
Η παράβαση καθήκοντος 
προυποθέτει ως αποφασιστι-
κό στοιχείο την συνδρομή της 
υποκειμενικής υπόστασης του 
εγκλήματος, δηλαδή τον επιπρό-
σθετο σκοπό οφέλους ή βλάβης 
και αντικειμενικά θα πρέπει να 
περικλείει τον κίνδυνο της άμε-
σης αλλαγής της έννομης  κατά-
στασης ήτοι την επέλευση κά-
ποιου παράνομου οφέλους ή την 
πρόκληση κάποιας βλάβης. Αρκεί 
η ύπαρξη δυνατότητας επέλευ-
σης οφέλους ή πρόκληση βλάβης. 
Μετά την εφαρμογή του Ν. 
2509/1997 τα μέλη της κυβέρνη-
σης και οι υφυπουργοί θεωρού-
νται υπάλληλοι με την έννοια του 
άρθρου 13 περ. α Π.Κ. 
Το άρθρο 263 α ΠΚ. επεκτείνε-
ται και στα νομικά πρόσωπα 
ιδιωτικού δικαίου που δεν είναι 
κρατικά, στα πλαίσια της ιδιωτι-
κοποίησης της διοίκησης, το δη-
μόσιο συμφέρον όταν έχουν ως 
αντικείμενο την άσκηση δραστη-
ριότητας με χαρακτήρα κοινής 
ωφελείας.
Στα πλαίσια αυτά οι έχοντες έν-
νομο συμφέρον συγγενείς των 
θυμάτων των Τεμπών έχουν την 
ευχέρεια και την δυνατότητα 
να ζητήσουν την ποινική δίωξη 
αρκετών ατόμων από τον χώρο 
του Δημοσίου και των φορέων 
των συγκοινωνιών. Σύμφωνα δε  
με την διάταξη του άρθρου 105 
Εισαγ. Ν. ΑΚ για παράνομες πρά-
ξεις ή παραλείψεις των οργάνων 
του Δημοσίου κατά την άσκηση 
της δημόσιας εξουσίας που τους 
είδε είχε ανατεθεί το δημόσιο 
ενέχεται σε αποζημίωση. 
Μετά από όλα αυτά, που περι-
ληπτικά αναφέρονται, το μόνο 
ζήτημα που παραμένει μετέωρο 
είναι εάν υπάρχουν πέρα από τις 
πολιτικές, ποινικές και ηθικές ευ-
θύνες σύνδεσμος μεταξύ των ευ-
θυνών των υπαιτίων και μελών 
της Κυβέρνησης. Είναι εξαιρετικά 
δύσκολο, για να μην πει κανείς 
αδύνατο, να θεωρηθεί η όποια 
αβελτηρία, καθυστέρηση, μη 
λήψη απαραίτητων μέτρων και 
η διαβεβαίωση ότι δεν υπάρχει 
άμεσος κίνδυνος από τυχόν προ-
ειδοποιήσεις ή και καταγγελίες 
για κινδύνους που ενυπάρχουν 
ή πρόκειται να εμφανισθούν, να 
οδηγεί στην συγκρότηση ποινι-
κής ευθύνης υπό οιαδήποτε μορ-
φή κατά μελών της Κυβέρνησης. 
Το ανθρώπινο λάθος κάτω από 
οποιεσδήποτε συνθήκες ήθελε 
να εμφανισθεί, είναι απρόσφορο 
να θεωρηθεί ότι είναι δυνατόν 
να διογκωθεί και να επεκταθεί 
στην σφαίρα των αρμοδίων για 
την λειτουργία μίας επιχείρησης. 
Για να στοιχειοθετηθεί μία σχετι-
κή ποινική ευθύνη με την μορφή 

της ηθικής αυτουργίας και πολύ 
περισσότερο του ενδεχόμενου 
δόλου θα πρέπει να συντρέξουν 
και πρόσθετα στοιχεία που να 
συνδέουν πολιτικά πρόσωπα με 
την συγκεκριμένη πράξη η οποία 
προκάλεσε το θλιβερό αποτέλε-
σμα. 
Δεν είναι τυχαία η στροφή της 
προσοχής στην ύπαρξη παράνο-
μου και μη δηλωθέντος φορτίου. 
Το θλιβερό για την κυβέρνηση εί-
ναι ότι δεν έδωσε από την πρώτη 
στιγμή την αναγκαία προσοχή 
και φροντίδα ώστε να απαντη-
θούν όλα τα σχετικά ή μη ζητή-
ματα τα οποία γεννήθηκαν και 
διογκώθηκαν κατά τρόπο εντυ-
πωσιακό. Οι απλοί πολίτες δεν 
είναι σε θέση να κατανοήσουν 
και να επεξεργασθούν όλη την 
«ενημέρωση» των ΜΜΕ και κυ-
ρίως της υπαινικτικής προβολής 
θεμάτων που ούτε οι ειδικοί εί-
ναι σε θέση επί του παρόντος να 
απαντήσουν. 
Η ευθύνη της Κυβέρνησης που 
είναι ότι απ’ ότι φαίνεται πολι-
τική, δεν στηρίζεται μόνον στις 
ευθύνες των καθ’ ύλην αρμοδίων 
Υπουργών. Ο Πρωθυπουργός και 
η Κυβέρνηση δεν φέρει μόνον την 
συνταγματική πολιτική ευθύνη 
που έχουν όλες οι Κυβερνήσεις. 
Έχουν εξαγγείλει από την αρχή 
της ανάληψης της εξουσίας ότι 
θα λειτουργούν υπό την ευθύνη 
του Πρωθυπουργού ως «επιτε-
λικό κράτος». Δεν έχουν δώσει 
σαφή στοιχεία για την στοιχειο-
θέτηση της έννοιας του επιτελι-
κού, αλλά με βάση την γραμμα-
τική ερμηνεία και την ένταξη της 
στην πολιτική λειτουργία εύκολα 
συνάγεται ότι κάθε Υπουργός 
πριν αποφασίσει κάτι και κατά 
τη διαχείριση κάθε ζητήματος, 
παίρνει οδηγίες και κατευθύν-
σεις από την επιτελική πολιτική 
της ομάδας που είναι εγκατεστη-
μένη στου Μαξίμου και κατευθύ-
νεται από τον Πρωθυπουργό. Με 
τον τρόπο αυτό λειτουργίας οδη-
γούμαστε στη σκέψη ότι κάθε 
υπουργός ευθύνεται από κοινού 
με τον Πρωθυπουργό  ο οποίος 
έχει αναλάβει τις ευθύνες για τις 
πράξεις και τις παραλείψεις του. 
Η ευθύνη του επιτελικού κράτους 
και κατά αναγκαία συνέπεια του 
Πρωθυπουργού επιβεβαιώνεται 
και από την υπόθεση των υπο-
κλοπών. Το ΣΤΕ μετά από προ-
σφυγή του παρακολουθούμενου 
αρχηγού της Αξιωματικής Αντι-
πολίτευσης διέταξε τις μυστικές 
υπηρεσίες, μεταξύ των οποίων 
και την ΚΥΠ, η οποία υπάγεται 
απευθείας στον Πρωθυπουργό 
να ενημερώσουν το θύμα τους 
για ποιο λόγο τον παρακολου-
θούσαν και ποίο το αποτέλεσμα 
της παρακολούθησης. Η άρνηση 
συμμόρφωσης στην απόφα-
ση του ΣΤΕ είναι απόφαση του 
ιδίου του Πρωθυπουργού. Εδώ 
εμφιλοχωρεί ευθύνη του Πρωθυ-
πουργού όχι μόνον ως επικεφαλή 
του επιτελικού κράτους, αλλά 

από καθαρή στρέβλωση των κα-
νόνων του κράτους δικαίου και 
του δημοσίου συμφέροντος. 
Η συνεχής ανάμειξη της ηγεσίας 
του ΑΠ στο ζήτημα των Τεμπών 
και του θανάτου του 39χρονου 
ψυχολόγου δεν είναι αναγκαίο να 
προέρχεται από την πίεση ή την 
υπόδειξη της Κυβέρνησης. Αρκεί 
η απλή, αλλά αποτρόπαια και 
αντισυνταγματική διάθεση της 
ηγεσίας του ΑΠ να βοηθήσουν 
στην χειμαζόμενη κυβερνητική 
πλευρά. Δεν αλλάζει κάτι στην 
κριτική προς την Κυβέρνηση και 
την ηγεσία του ΑΠ. Ο Υπουργός 
Δικαιοσύνης βγήκε δημόσια και 
επιχείρησε να δικαιολογήσει τις 
πρωτοβουλίες της Προέδρου και 
της Εισαγγελέως του ΑΠ επικα-
λούμενος ότι η μεν Εισαγγελέας 
επελέγη με ψήφους και από άλλα 
πολιτικά κόμματα (τα 3/4 είπε 
πως έλαβε) και η Πρόεδρος με 
κάποιους επιπλέον ψήφους από 
αυτούς της Νέας Δημοκρατίας. 
Το επιχείρημα αυτό από το στό-
μα Υπουργού που δίνει ακόμα 
εξετάσεις για την ένταξη του στο 
κυβερνητικό σχήμα και την ανά-
ληψη της ευθύνης να προκαλέσει 
διαταραχή με τις  δήθεν  ριζο-
σπαστικές πρωτοβουλίες του δεν 
έχει κάποια σημαντική αξιολόγη-
ση και πειστικότητα. Σημαντικό 
είναι ότι άπαντες που ανήκαν 
στη ΝΔ ψήφισαν και τις δύο δι-
καστικούς. Δηλαδή η επιλογή 
φάνηκε να είναι κομματική. Οι 
ψήφοι των ανηκόντων στα άλλα 
κόμματα έχει διάφορες εκδοχές. 
Η πρώτη ότι οι θετικές ψήφοι εί-
χαν την έννοια να αποκλεισθούν 
οι άλλοι υποψήφιοι που τους θε-
ωρούσαν περισσότερο ανεπαρ-
κείς. 
Η δεύτερη ότι η επιλογή έλαβε 
χώρα όταν λειτουργούσε ακόμα 
το αντισύριζα μέτωπο και η από-
φαση 13-0 για τον Παππά. 
Η τρίτη ότι «αρχή άνδρα δείκνυ-
σι», άρα και γυναίκα και δεν είναι 
όλοι οι επαρκείς ικανοί για το 
επόμενο και κορυφαίο σκαλί της 
ιεραρχίας. Συμπέρασμα μάλλον 
ασφαλές. Κάθε στέλεχος κρίνεται 
από τις πράξεις και παραλείψεις 
που διαπράττει και όχι από τα 
θετικά στοιχεία  που επέδειξε και 
τον συνοδεύουν μέχρι να αναλά-
βει την κορυφαία θέση και την 
ελπίδα που συνοδεύει κάθε επι-
λογή. 
Ο υπουργός εάν είναι βέβαιος 
για όσα είπε δημόσια και πιστεύ-
ει ότι η δικαιοσύνη λειτουργεί 
σωστά, θα ήταν χρήσιμο για 
όλους να ζητήσει από την Πρόε-
δρο, την Εισαγγελία του Αρείου 
Πάγου και την επιθεώρηση του 
Α.Π. ποιες αναφορές έχουν κα-
τατεθεί σε βάρος δικαστών, σε 
ποιες έχουν απαντήσει και ποιες 
κρατούν στα συρτάρια τους. Να 
ζητήσει επιπλέον κατάλογο των 
συγγενών των δικαστών (συζύ-
γων, τέκνων κλπ) τις υποθέσεις 
που έχουν αναλάβει είτε οι ίδιοι, 
είτε ως συμπαραστάτες άλλων 

δικηγόρων και τις υποθέσεις που 
βρίσκονται ακόμη στα συρτάρια 
τους. 
Θα δοθεί έτσι μία πειστική απά-
ντηση εάν κάποιος θα πρέπει να 
εμπιστεύεται την δικαιοσύνη 
ή όχι. Η επίθεση σε όποιον έχει 
εκφράσει τον κλονισμό της εμπι-
στοσύνης και μάλιστα ενώ είναι 
θύμα της πολιτικής του επιτελι-
κού κράτους, είναι ύποπτη. Οι 
ίδιοι έχουν ίσως χειρότερη άπο-
ψη την οποία χειραγωγούν για 
λόγους κομματικής άμυνας απέ-
ναντι στη λαϊκή κατακραυγή. 
Η «άμυνα» της κυβέρνησης έχει 
διασπασθεί. Δεν διαθέτει πλέον 
κανένα όπλο αμυντικό ή επιθετι-
κό για να αντιμετωπίσει την μαυ-
ρίλα του ουρανού, αναμένοντας 
το ξέσπασμα της καταιγίδας. Το 
μόνο που τους έχει απομείνει εί-
ναι τα παπαγαλάκια των ΜΜΕ 
και οι δημοσκοπήσεις. 
Η στάση τους έχει ως περιεχόμε-
νο τις γνωστές ερωτήσεις στην 
ΤV.
«Ναι, αλλά η ΝΔ είναι ακόμη 
πρώτη.». 
«Εάν γίνουν εκλογές, ποιος θα 
κάνει κυβέρνηση;»
«Γιατί το ΠΑΣΟΚ πέφτει, αντί να 
ανεβαίνει;»
«Πως θα συνεργασθείτε με το 
ΣΥΡΙΖΑ και τα άλλα κόμματα;»
«Μόνο η ακροδεξιά ανεβαίνει δη-
μοσκοπικά και όχι η αριστερά.»
«Γιατί ο Μητσοτάκης είναι ακό-
μη καταλληλότερος ως Πρωθυ-
πουργός;».
Οι ερωτήσεις αυτές κατά κανόνα 
υποβάλλονται μετά την προβολή 
κάποιας δημοσκοπικής έρευνας. 
Οι έρευνες αυτές είναι προσαρ-
μοσμένες στο κυβερνητικό πλαί-
σιο προπαγάνδας. Αποτελούν 
τη βάση για την προπαγανδιστι-
κή τακτική της υποβολής των 
ερωτήσεων, οι οποίες δεν θα 
έβρισκαν χώρο και χρόνο εάν οι 
δημοσκοπήσεις απέδιδαν την 
πραγματική εικόνα. 
Χαρακτηριστικότερο παράδειγ-
μα η δημοσκόπηση για την υπό-
θεση των Τεμπών. Πάνω από 
70% των πολιτών πιστεύουν ότι 
η Κυβέρνηση ευθύνεται για το 
τραγικό αυτό περιστατικό και 
ταυτόχρονα θεωρούν ότι ο επι-
κεφαλής του επιτελικού κράτους 
είναι ο καταλληλότερος πρωθυ-
πουργός (!). Τι άλλο θα πρέπει να 
αναδείξει κανείς για να γίνει πι-
στευτός ότι ζούμε σε μία εικονική 
πραγματικότητα. 
Είναι επίσης χαρακτηριστικό ότι 
η θέση του ΠΑΣΟΚ όπως την εκ-
φράζει ο Πρόεδρος του δέχεται 
αντιφατική κριτική και επιθέ-
σεις. Η σύνεση, η σοβαρότητα και 
η πολιτική ευπρέπεια δεν γίνεται 
αποδεκτή από καμία πλευρά. 
Ούτε από δεξιά, ούτε από αριστε-
ρά. Αυτό εκτός του ότι σημαίνει 
ότι είναι η ορθή, συνοδεύεται 
από την φθηνή κριτική από το 
ένα μέρος ότι επιτίθεται ο Αν-
δρουλάκης στη δικαιοσύνη και 
από το άλλο ότι είναι συνοδοιπό-
ρος του Μητσοτάκη. Οι πρώτοι 
αποκαλύπτονται ότι θεωρούν 
τη δικαιοσύνη ως συνιστώσα 
της ΝΔ και οι δεύτεροι ότι ο Αν-
δρουλάκης έχει πάρει ήδη κεφάλι 
στην διαλυμένη και κατασπατα-
λημένη αριστερά.
Οι δημοσκόποι έχοντες αντιλη-
φθεί την δομική αδυναμία της 
Κυβέρνησης της προσφέρουν 
σειρά δημοσκοπήσεων. Ενώ πά-
σχει βαρύτατα, οι δημοσκόποι 
της δίνουν ασπιρίνη για να κρα-
τηθεί στη ζωή. Η χειρουργική 
επέμβαση όμως είναι αναπόφευ-
κτη. Σύντομα θα έχουμε τα απο-
τελέσματα. 

ΚΩΣΤΑΣ Σ. ΚΑΠΠΌΣ
ΔΙΚΗΓΌΡΌΣ
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να πληρώσουν λογαριασμούς 
που συνεχώς αυξάνονται, να 
αγοράσουν τα απαραίτητα 
που ακριβαίνουν. Η αγορα-
στική δύναμη έχει κατακρη-
μνιστεί στο τελευταίο σκαλο-
πάτι, ίδιο με της Βουλγαρίας, 
η οποία όμως αναπτύσσεται 
ταχύτερα. Το βιοτικό επίπε-
δο υποχωρεί. Δημογραφικά η 
χώρα καταρρέει. 

 

Η κρίση και η απαξίωση των 
θεσμών, του Κράτους Δικαί-
ου, της Δημοκρατίας και της 

Στις 28 
Φεβρουαρίου 
η κοινωνία 
καταθέτει 
πρόταση 
δυσπιστίας

Δικαιοσύνης, εκδηλώνεται 
στις μέρες μας ως σήψη, κο-
ρυφαία πολιτική έκφραση 
της οποίας είναι το καθεστώς 
Μητσοτάκη. Σε περιόδους 
γενικευμένης κρίσης, όπως 
συμβαίνει στη σημερινή Ελ-
λάδα, απαιτείται να υπερα-
σπιστούμε τη δημοκρατία 
από τις επιθέσεις, από τις 
ύπουλες παρακάμψεις, από 
την υπονόμευσή της από τα 
εξωθεσμικά συστήματα δια-

κυβέρνησης.

Σε αυτή την κρίσιμη συγκυ-
ρία, όπου το ζητούμενο είναι 
περισσότερη δημοκρατία, 
επαναθεμελίωση του κρά-
τους δικαίου, επανίδρυση 
των θεσμών, εμπλουτισμός 
των κατακτημένων δημοκρα-
τικών θέσεων, η συνεργασία 
των προοδευτικών δυνά-
μεων, είναι κοινωνικά ανα-
γκαία. Αποτελεί αίτημα των 

προοδευτικών πολιτών και 
ευρύτερα της κοινωνίας. 

Υπάρχουν κοινωνικές δυ-
νάμεις που ασφυκτιούν και 
περιμένουν με αγωνία μία 
ισχυρή εναλλακτική πρόταση 
διακυβέρνησης. Οφείλουμε 
να σταθούμε στο ύψος των 
περιστάσεων, να ξεπεράσου-
με τη φοβική λογική των κομ-
ματικών περιχαρακώσεων 
και να δώσουμε ελπίδα στη 

Γράφει ο 
ΒΑΣΙΛΗΣ 
ΤΣΙΡΚΑΣ

Μετά τα μεγα-
λειώδη συλλα-
λητήρια για το 

έγκλημα των Τεμπών και 
το καθολικό αίτημα για 
Δικαιοσύνη, είναι κοινή 
διαπίστωση ότι η κυβέρ-
νηση βρίσκεται σε προ-
φανή δυσαρμονία με τη 
λαϊκή βούληση και είναι 
απονομιμοποιημένη στη 
συνείδηση της πλειοψη-
φίας του ελληνικού λαού. 
Η κοινωνία έκανε σαφές 
ότι θεωρεί την κυβέρνη-
ση υπεύθυνη και για το 
έγκλημα και για τη συ-
γκάλυψη. Μια ευθύνη που 
αρνείται επίμονα να ανα-
λάβει. 

Η κυβέρνηση του κ. Μητσο-
τάκη είναι αποκομμένη από 
την κοινωνική πραγματι-
κότητα, εκτεθειμένη ηθικά 
και απομονωμένη πολιτικά. 
Σύμφωνα με όλες τις μετρή-
σεις, σε ποσοστό πάνω από 
80%, οι πολίτες δεν εμπι-
στεύονται την κυβέρνηση 
για τη διαλεύκανση του 
εγκλήματος των Τεμπών. 
Και σε ποσοστό πάνω από 
70% νιώθουν οργή για τη 
διαφθορά. Τη μεγαλύτερη 
πρόταση δυσπιστίας την 
έχουν ήδη κάνει οι πολίτες, 
οι οποίοι βιώνουν πλέον τις 
συνέπειες της κυβερνητικής 
πολιτικής ως κίνδυνο της 
ίδιας της ύπαρξή τους. 

Τα Τέμπη αποτέλεσαν το 

σημείο καμπής για να εκδη-
λωθεί και η αποδοκιμασία 
της κοινωνίας απέναντι 
στη δικαιοσύνη με ευθύνη 
της κυβέρνησης. Περίπου 
το 80% των πολιτών θε-
ωρεί ότι η δικαιοσύνη δεν 
είναι μόνο αργή, αλλά έχει 
παύσει να είναι και ανεξάρ-
τητη. Όταν, μάλιστα, έχουν 
περάσει δύο χρόνια από τα 
Τέμπη, ελάχιστοι είναι όσοι 
πιστεύουν ότι θα αποδοθεί 
δικαιοσύνη.  

Η κυβέρνηση είναι ανα-
ντίστοιχη με το κοινωνικό 
αίτημα για δικαιοσύνη στο 
έγκλημα που συντάραξε την 
ελληνική κοινωνία. Η κοι-
νωνία δεν ανέχεται πλέον 
τα μισόλογα, την υποκρισία 
και τη συγκάλυψη. Ζητά-
ει καθαρές κουβέντες και 
πράξεις. Για το παράνομο 
φορτίο, για το μπάζωμα, 
για τα τρένα που κινούνταν 
στην ίδια γραμμή, για την 
ασφάλεια των σιδηροδρό-
μων, για το πόρισμα της ευ-
ρωπαίας εισαγγελέα. Όσο κι 
αν προσπαθούν να κάνουν 
επικοινωνιακή διαχείριση, 
δεν θα καταφέρουν να απο-
φύγουν τις ευθύνες τους.

Η επιχείρηση συγκάλυψης 
ήδη λειτουργεί ως επιταχυ-
ντής εξελίξεων. Και έβγαλε 
τον κόσμο στον δρόμο. Και 
θα τον ξαναβγάλει, ακόμα 
πιο αποφασισμένο, στις 28 
Φεβρουαρίου. Η κοινωνία, 
δύο χρόνια, μετά είπε “φτά-
νει πια”, αιφνιδιάζοντας 
ακόμα και την κυβέρνηση 
που πίστευε ότι ο λαός τής 
έδωσε συγχωροχάρτι στις 
εκλογές του 2023.

Δεν είναι, ωστόσο, μόνο η 
κρίση της δημοκρατίας και 
του κράτους δικαίου για την 
οποία εκδηλώνει την αγα-
νάκτησή της η κοινωνία. 
Οι πολίτες είναι αναγκα-
σμένοι να ζήσουν με έναν 
μισθό που δεν τους φτάνει 
και άρα με ισχνότερες προ-
οπτικές για τα παιδιά τους, 

Την Παρασκευή 28 Φεβρουα-
ρίου 2025 κλείνουν δύο χρόνια 
από την ανείπωτη τραγωδία 
στα ΤΕΜΠΗ. Δύο χρόνια κι ακό-
μα οι πραγματικοί υπεύθυνοι 
της τραγωδίας δεν έχουν λογο-
δοτήσει για τις εγκληματικές 
τους ενέργειες που οδήγησαν 
57 συμπολίτες μας – στη συντρι-
πτική τους πλειοψηφία νέα παι-
διά – στο θάνατο και βύθισαν τις 
οικογένειές τους στο πένθος.

    Σε ένδειξη σεβασμού και ως 
ελάχιστος φόρος τιμής στην 
μνήμη των θυμάτων, τα εμπορι-
κά μας καταστήματα εκείνη την 
ημέρα (Παρασκευή 28 Φεβρου-
αρίου) θα παραμείνουν κλειστά  
από τις 8 το πρωί , έως τις 2 το 
μεσημέρι.
Καλούμε όλους τους συναδέλ-
φους  στο εργατικό κέντρο για 
να συμμετάσχουν στη πορεία 
που θα καταλήξει στην συγκέ-
ντρωση στον Άγιο Δημήτριο.

Ας κρατήσουμε ζωντανή τη μνή-
μη όσων χάθηκαν και ας τιμή-
σουμε τις οικογένειες που ακό-
μα θρηνούν.

Εμπορικός Σύλλογος Άρτας: κλειστά 
τα καταστήματά μας την Παρασκευή 
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μεγάλη κοινωνική πλειοψη-
φία, που τα περνά δύσκολα 
με την κυβέρνηση Μητσοτά-
κη. 

Οι αναγκαίες πολιτικές πρω-
τοβουλίες για τη σύγκλιση 
και συνεργασία του προο-
δευτικού χώρου, για να έχουν 
νόημα, απήχηση και νικηφό-
ρα προοπτική, θα πρέπει να 
ξεκινούν από το έδαφος της 

κοινωνίας και των αναγκών 
της. Και, προφανώς, να βα-
σίζονται σε προγραμματικές 
συγκλίσεις και κοινές, ξεκά-
θαρες απαντήσεις, με προο-
δευτικό πρόσημο, για όλα τα 
σημαντικά ζητήματα. 
Η κοινωνία λέει όχι στη δια-
πλοκή, τη διαφθορά και τη 
συγκάλυψη. Απαιτεί οξυγόνο 
δικαιοσύνης, δημοκρατίας 
και διαφάνειας. Δεν υπάρχει 

διέξοδος διαφυγής για την 
κυβέρνηση. Η 26η Ιανουαρί-
ου ήταν το πρώτο ταρακού-
νημα. Η 28η  Φεβρουαρίου θα 
μπορούσε να γίνει η αρχή του 
τέλους της. 
*Ο Βασίλης Τσίρκας είναι 
δικηγόρος, πρώην βουλευ-
τής, μέλος της Κεντρικής 
Επιτροπής του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

Μέσα σέ ένα φιλικό και εγκάρδιο περιβάλ-
λον πραγματοποίησα σάν Περιφερειακός 
σύμβουλος Ηπείρου την εκδήλωση της κο-
πής της πρωτοχρονιάτικης πίτας.
Στο γεμάτο από κόσμο καφέ ΚΑΚΚΑΒΑΣ 
αφού ευχαρίστησα όλους τους παρευρισκό-
μενους για την τιμή που μου έκαναν με την 
παρουσία τους έκανα ένα μίνι απολογισμό 
για τον χρόνο πού πέρασε στην περιφέρεια 
Ηπείρου σαν Περιφερειακός σύμβουλος του 
συνδυασμού Ήπειρος Όλον-Τόπος να ζεις και 
παράλληλα τέθηκαν και μερικά θέματα πού 
πρέπει νά συζητηθούν και πού απασχολούν 
τον κόσμο στο επόμενο διάστημα στο Περι-
φερειακό συμβούλιο Ηπείρου..
Απευθυνόμενος στους καλεσμένους που με 
τίμησαν με την παρουσία τους είπα:

Σήμερα είναι μια ιδιαίτερη και συγκινητική 
ημέρα τόσο για μένα όσο και για τον συνδυ-
ασμό Ήπειρος Όλον-Τόπος να ζεις κόβοντας 
την πρωτοχρονιάτικη πίτα και με την ευκαι-
ρία αυτή προσωπικά θέλω να τιμήσω όλους 
όσους συμμετείχαν στις εκλογές για την πε-
ριφέρεια και εκλέχτηκα Περιφερειακός σύμ-
βουλος.

Η σημερινή αυτή εκδήλωση δεν είναι καθα-
ρά πολιτική αλλά μία εκδήλωση με εθιμοτυ-
πικά χαρακτηριστικά .

Εξάλλου μία καθαρά πολιτική εκδήλωση θα 
γίνει σέ λίγο καιρό από την ν.ε Άρτας .

Δεν μπορώ όμως νά μήν μιλήσω έστω για 
λίγο για αυτά που απασχολούν την κοινω-
νία.
Ο πολύς κόσμος έχει φτάσει στο σημείο 
να λέει ότι έχει μείνει μόνος , ότι τον έχουν 
εγκαταλείψει ολοι.Παντού προβλήματα. Τα 
προβλήματά είναι τά ίδια για όλους, νέους 
και ηλικιωμένους, ελεύθερους επαγγελματί-
ες και υπαλλήλους,
αγρότες και εμπόρους.

Δεν χρειάζεται νά είσαι οικονομολόγος για 
να δεις την ακρίβεια και την αισχροκέρδεια 
που μαστίζει την κοινωνία.
Δεν χρειάζεται να είσαι κοινωνιολόγος για 
να δεις ότι υπάρχει μεγάλο πρόβλημα με το 
δημογραφικό.
Δεν χρειάζεται να είσαι δάσκαλος ή καθηγη-
τής για να δεις ότι τα σχολεία κλείνουν.
Δεν χρειάζεται να είσαι γιατρός η νοσηλευ-
τικό προσωπικό για να καταλάβεις ότι τα 
νοσοκομεία είναι υπό διάλυση.

Χρειάζεται όμως να είσαι άνθρωπος για να 
καταλάβεις την οργή που υπάρχει στην κοι-
νωνία για αυτό πού έγινε στα Τέμπη.

Ας μιλήσουμε τώρα για τα δικά μας.
Είμαι ένας απλός άνθρωπος της κοινωνίας 
και έχω μια αξιοσημείωτη προσφορά τόσο 
στην κοινωνία όσο και στο ΠΑΣΟΚ 
Ήμουν εκλεγμένος δημοτικός σύμβουλος 
Δήμου Αρταίων επί δημαρχίας Παναγιώτη 
Οικονομίδη, Ήμουν γραμματέας Ν.Ε. Άρ-
τας, είμαι αναπληρωτής Γραμματέας Τομέα 
Αθλητισμού στο ΠΑΣΟΚ με γραμματέα τον 
Θανάση Ζαννια από το 19 μέχρι και σήμε-
ρα,είμαι χάρις την δική σας στήριξη και σάς 
ευχαριστώ για αυτό Περιφερειακός σύμβου-
λος Ηπείρου και ταυτόχρονα αντιπρόεδρος 
της επιτροπής κοινωνικών θεμάτων περιφέ-
ρειας Ηπείρου. 
Προσπαθώ να ανταποκρίνομαι όσο καλύτε-
ρα γίνεται στον ρόλο πού έχω και βλέπω την 
ενασχόληση μου με τα κοινά σαν λειτούργη-
μα όπως λειτούργημα ήταν για μένα η δου-
λειά μου σαν καθηγητής φυσικής αγωγής 
και σαν άνθρωπος τού αθλητισμού.

Θέλω να βρίσκομαι πάντα δίπλα στον συ-
μπολίτη μου και πάντα θα προσπαθώ για 
την επίλυση των προβληματων , και για 

μένα είναι σεβαστή η άποψη των πολιτών .

Η περιφέρεια πρέπει να είναι συνδετικός 
κρίκος ανάμεσα στους δήμους και στους 
αντιπροσώπους της πολιτείας και να ανα-
δεικνύει τά προβλήματα και να προβαίνει 
στην επίλυσή τους 
Η Περιφερειακή Ενότητα Άρτας, είναι  μο-
χλός ανάπτυξης και σε συνεργασία με τις  
δημοτικές – αρχές, έχουν τη δυνατότητα να 
διεκδικούν εκείνα που δικαιούνται κι όχι 
εκείνα που περισσεύουν. Γιατί Ήπειρος, δεν 
είναι μόνο τα Γιάννενα».
 Η διοίκηση της σημερινής Περιφέρειας, ότι 
ήταν να προσφέρει, το πρόσφερε, τώρα λει-
τουργεί απλά σαν διαχειριστής .
Για τον λόγο αυτό η παρουσία μας θα είναι 
τής διεκδίκησης και της υλοποίησης των έρ-
γων που μας αφορούν.
Προσωπικά έφερα τα θέματα που είναι ανα-
γκαία για την ανάπτυξη του τόπου μας.
Δεύτερη γεφύρωση
Βιοτεχνικό πάρκο.
Μαύρος αλευρωδης ακανθωδης
Περιαστικό δάσος της Άρτας 
Αντιπλημμυρική προστασία της Άρτας 
Απινειδωτες στις σχολικές μονάδες.
Οδικό δίκτυο της Άρτας και της ευρύτερης 
περιοχής. 
Και πάρα πολλές παρεμβάσεις και ερωτή-
σεις που αφορούν τον νόμο Άρτας και την 
ευρύτερη περιοχή.

Στο επόμενο διάστημα θά προσπαθήσω να 
κάνω ένα βήμα επικοινωνίας και μαζί σέ 
κάθε χωριό σε κάθε περιοχή να καταγρά-
ψουμε τα προβλήματά που υπάρχουν για να 
προσπαθήσουμε για την επίλυση τους.
Επίσης αναφέρθηκα σέ δύο από τα περιστα-
τικά εντός του περιφερειακού συμβουλίου:
Εντύπωση μου κάνει όμως πως στο τελευ-
ταίο περιφερειακό συμβούλιο λογοδοσίας 
προφανώς επειδή οι ερωτήσεις στον περι-
φερειάρχη ενοχλούσαν η πρόεδρος του πε-
ριφερειακού συμβουλίου σαν αυτοκλητος 
υπερασπιστής του περιφερειάρχη με σταμα-
τούσε ούτως ώστε να μήν συνεχίσω και όταν 
την ρώτησα κυρία πρόεδρε με λογοκρίνεται;
Σαν κεραμίδα έπεσε η απάντηση της Μου 
απάντησε Βεβαίως 
Εννοείται,
Αυτός είναι ο ρόλος μου 
Αυτο το καταγγέλλω αν και μετά προσπάθη-
σε να τό διορθώσει.

Κλείνοντας θά σάς πω αυτό που είπα στις 
30/ Οκτωβρίου τού 2024 στον Κο Καχριμά-
νη.
Αν θέλετε να προσφέρετε στον τόπο και 
αποδεχόμενος την μακροχρόνια πορεία πού 
έχετε χωρίς να θεωρηθεί ήττα για εσάς και 
για τό συμφέρον των Ηπειρωτών και των 
επόμενων γενεών καλύτερα να αποχωρήσει 
από την περιφέρεια Ηπείρου .
(Επίσης ανέγνωσα μυνήματα που έλαβα από 
τον Γραμματέα του ΠΑΣΟΚ Σπυρόπουλο Αν-
δρέα, από τον επικεφαλής του συνδυασμού 
για την περιφέρεια όταν ήμουν γραμματέας 
Ν.Ε Αρτας Κο Ζαψα Γιώργο και τον προη-
γούμενο εκλεγμένο περιφερειακό σύμβουλο 
2015-2019 Κο Χαμπιπη Δημήτρη.)

Λοιπόν νά σάς ευχαριστήσω για την σημερι-
νή παρουσία σας να ευχηθώ καλή χρονιά σε 
όλους μέ υγεία και ότι επιθυμεί ο κάθε ένας.
Στην συνέχεια έγινε η κοπή της πίτας όπου 
όλοι αντάλλαξαν ευχές για καλή χρονιά πά-
ντα με υγεία και να είναι δημιουργική, κα-
θώς επίσης έγιναν διάφορες συζητήσεις για 
θέματα που απασχολούν τους πολίτες και 
την τοπική κοινωνία.

Παπαχρηστάκης Άλκης 
Περιφερειακός σύμβουλος Ηπείρου συνδια-
σμού Ήπειρος Όλον- Τόπος να ζεις.

Πρωτοχρονιάτικη πίτα 
Παπαχρηστάκη Άλκη

Με το ΒΗΜΑ κυκλοφορεί, αυτή την Κυριακή 
2 Μαρτίου 2025  η μαθητική εφημερίδα «ΤΟ 
ΒΗΜΑ της Άρτας». 
Οι μαθήτριες και οι μαθητές του 3ου ΓΕΛ Αρ-
τας γράφουν για όσα απασχολούν τους ίδιους 
και τους συνομήλικούς τους, την ιστορία του 
τόπου τους και συνομιλούν με προσωπικότη-
τες από το χώρο της επιστήμης και του αθλη-
τισμού. 
Στις σελίδες της μαθητικής εφημερίδας θα 
διαβάσουμε : 

Έρευνα : Γιατί η Άρτα «διώχνει» τα παιδιά 
της;
Οι νέοι απαντούν σε γκάλοπ για το αν η πόλη 
τους δίνει τις διεξόδους και τις ευκαιρίες που 
θα ήθελαν, αν πιστεύουν ότι η κατάσταση 
μπορεί να βελτιωθεί στο μέλλον και πόσοι 
από αυτούς θα μείνουν στην Άρτα μετά την 
αποφοίτησή τους. 
Μαρτυρία : Ζωγραφισμένα θρανία, αντίδοτο 
στη βαρεμάρα.
Γιατί γράφουμε πάνω στα θρανία; Η σχολική 
συνήθεια που… περνάει από γενιά σε γενιά. 
Είναι για να αντιμετωπίσουμε την βαρεμάρα 
που προκαλεί ένας αδιάφορος τρόπος διδα-
σκαλίας, εκτόνωση συναισθημάτων ή απλά 
μιμητισμός; 
Επιστήμες : Κορυφαίοι οι Έλληνες σε εφαρμο-
σμένα Μαθηματικά
Δύο Έλληνες διακεκριμένοι Πανεπιστημιακοί 
απαντούν στις ερωτήσεις των μαθητών. 

Ιστορία: Από την αρχαία Αμβρακία στην Αγία 
Θεοδώρα 
Η ιστορία μιας πόλης μέσα από την ιστορία 
ενός σχολείου : το 3ο Γυμνάσιο και Λύκειο 

Άρτας, η αρχαία Αμβρακία, το Δεσποτάτο της 
Ηπείρου και η Αγία Θεοδώρα. 
Συνέντευξη: Αντώνης Νικοπολίδης 
Ο πρώην διεθνής τερματοφύλακας και νυν 
προπονητής μιλάει για τα φτωχικά αλλά 
όμορφα παιδικά του χρόνια στην Άρτα, τα 
πάνω και τα κάτω ενός αθλητή, το θρυλικό 
Euro του 2004 αλλά και τις προτεραιότητες 
που βάζει πλέον στη ζωή του και μαθαίνει στα 
παιδιά του. 

Το έργο του ζωγράφου Πέτρου Ζουμπουλάκη  
κοσμεί το εξώφυλλο της Μαθητικής Εφημερί-
δας.

ΟΙ ΜΑΘΗΤΙΚΕΣ ΕΦΗΜΕΡΙΔΕΣ ΣΥΜΠΛΗΡΩ-
ΣΑΝ ΤΙΣ 50 ΕΚΔΟΣΕΙΣ

Με «ΤΟ ΒΗΜΑ της Άρτας» οι Μαθητικές Εφη-
μερίδες συμπληρώνουν τις πενήντα εκδόσεις. 
Η ένθετη εφημερίδα που κυκλοφορεί μία 
φορά το μήνα με «ΤΟ ΒΗΜΑ» περιέχει κείμε-
να που γράφουν οι μαθητές και οι μαθήτριες 
σχολείων από διαφορετικές περιοχές της Ελ-
λάδας.. Πενήντα ομάδες νέων παιδιών εμπι-
στεύτηκαν στο «ΒΗΜΑ» τις αγωνίες τους, τις 
σκέψεις τους, τις ιστορίες της πόλης τους και 
τον δημοσιογραφικό τους ενθουσιασμό, πενή-
ντα μαθητικά φύλλα εκδόθηκαν και πενήντα 
πίνακες γνωστών εικαστικών που συνεργά-
ζονται με τον θεσμό των μαθητικών εφημε-
ρίδων φιλοτεχνήθηκαν για να στολίσουν τα 
πρωτοσέλιδα. 
Τους ευχαριστούμε πολύ και συνεχίζουμε…

«ΤΟ ΒΗΜΑ της Άρτας» Αυτή την 
Κυριακή 2 Μαρτίου 2025
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Η ανάγκη της έκ-
φρασης και της 
δ η μ ι ο υ ρ γ ί α ς , 
στον άνθρωπο, 

δύναται να θεωρηθεί τόσο 
βασική, απαραίτητη και 
διαχρονική, όπως ο αέρας 
και το νερό. Τι είναι, όμως, 
η λογοτεχνία; Η τέχνη 
του λόγου, το σύνολο των 
γραπτών και προφορικών 
προϊόντων του έντεχνου 
λόγου, τα οποία διακρίνο-
νται για τη λογοτεχνικό-
τητά τους. Αλλά πώς ορί-
ζεται η λογοτεχνικότητα;  
Δύσκολος, χρονοβόρος και 
πιθανώς μη εφικτός ένας 
ορισμός και μία ερμηνεία 
ενός τόσο πολύπλοκου 
πνευματικού εγχειρήμα-
τος. Η λογοτεχνία βρίσκε-
ται παντού, τόσο γύρω 
μας όσο και μέσα μας. Όλα 
μπορούν να γίνουν με τη 
λογοτεχνία, για τη λογο-
τεχνία, από τη λογοτεχνία. 
Εξάλλου δεν θα πρέπει να 
χαρακτηριστεί ως τυχαίο 
το γεγονός ότι το πρώτο 
γραμματειακό είδος που 
αναπτύχθηκε στον ελλα-
δικό και ευρωπαϊκό  χώρο 
ήταν ποιητικό, το έπος. 
Προσεγγίζοντάς την κα-
θαρά συναισθηματικά, η 
λογοτεχνία αποτελεί τον 
τρόπο έκφρασης της ψυ-
χής και της διάνοιας του 
εκάστοτε ενασχολούμε-
νου μαζί της, το μέσο για 
να αναδυθεί ό,τι υπάρχει 
στον χώρο του συνειδητού 
και του υποσυνείδητου, 
σκιαγραφώντας, με τρόπο 
μοναδικό, την προσωπικό-
τητα του εκάστοτε δημι-
ουργού και περνώντας μη-
νύματα, ανεξίτηλα, στους 
αναγνώστες. 
Όσο όμως και εάν ακού-
γεται εύκολο, πρόκειται 
για έναν δρόμο δύσκολο, 
άλλοτε πολύβουο και άλ-
λοτε μοναχικό, άλλοτε 
ευθύ και άλλοτε με στρο-
φές και ανηφόρες, άλλοτε 
φαρδύ και άλλοτε στενό. 
Πάντοτε, ωστόσο, γεμάτο 
διλήμματα, σκέψεις, ακόμη 

Λίγες σκέψεις για τη σημασία 
της λογοτεχνίας

και τις πιο απόκρυφες, συ-
ναισθήματα, ιδέες, όνειρα, 
επιθυμίες, στίχους, λέξεις, 
τσαλακωμένα χαρτιά, φα-
κέλους που ασφυκτιούν, 
εικόνες, θεωρίες, πιστεύω 
και τόσα άλλα, οτιδήποτε 
χωρά στο μυαλό και στο 
γραφείο του δημιουργού. 
Ο λογοτέχνης παλεύει, 
αγωνίζεται, μάχεται με 
τον εαυτό του και το περι-
βάλλον του, ώστε να απο-
δώσει, με τον επιθυμητό 
τρόπο, όσα έχει ανάγκη να 
εκφράσει. 
Η σύγχρονη πραγματικό-
τητα, όπως έχει διαμορφω-
θεί, φαντάζει αρκετά δύ-
σκολη για τον καθένα μας. 
Κατά συνέπεια, όλοι αναζη-
τούμε τρόπους διαφυγής. 
Ένας από τους καλύτερους, 
πιο ξεκούραστους αλλά και 
εποικοδομητικούς μπορεί 
να θεωρηθεί η λογοτεχνία, 
μέσω της οποίας μας παρέ-
χεται η ευκαιρία για πνευ-
ματικά ταξίδια. Και είναι 
αλήθεια ότι προσωπικά, 
κάθε φορά που παίρνω 
ένα βιβλίο στα χέρια μου 
και προτού το παρατηρή-
σω, πόσο μάλλον προτού 
το ανοίξω, νιώθω μία πε-
ρίεργη έξαψη, αγωνία, εν-
θουσιασμό, όπως και όταν 
πρόκειται να ξεκινήσω για 
ένα ταξίδι. Εξάλλου, έκα-
στο βιβλίο αποτελεί ένα 
πνευματικό ταξίδι αλλά 
και ένα είδος επικοινωνίας 
και αλληλεπίδρασης με τον 
δημιουργό.
Ωστόσο, παρόλη την τερά-
στια σημασία της και την 
αδιαμφισβήτητη ψυχική 
μας ανάγκη να ερχόμαστε 
σε επαφή μαζί της, σήμερα, 
μας διακατέχει ένας φόβος, 
της έλλειψης χρόνου ή και 
της δυσκολίας στην πρό-
σληψη του λογοτεχνικού 
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ΑΡΧΑΙΟΛΟΓΟΥ

εξημερώνει, να τις κατα-
κτά. 
 Και ευτυχώς, σή-
μερα, υπάρχει πληθώρα 
σύγχρονων λογοτεχνών, 
παγκοσμίως, χωρίς βέβαια 
να παραβλέπουμε ή να ξε-
χνάμε και τους προγενέ-
στερους ή τους κλασικούς, 
με μία ποικιλία θεματικών 
και διαφορετικές τεχνικές, 
ώστε ο καθένας μας δύνα-
ται να ανακαλύψει τα έργα 
που θα τον αγγίξουν.

                                                                                                          Κων-
σταντίνα Ζήδρου
                                                                                                               Αρ-
χαιολόγος

έργου. Φοβόμαστε, συχνά, 
ότι τα νοήματα θα είναι δυ-
σνόητα και δεν θα καταφέ-
ρουμε να αντιληφθούμε ή 
να εντοπίσουμε «αυτό που 
θέλει να μας πει ο ποιητής»,  
όπως μάθαμε στο σχολείο.  
Η λογοτεχνία, όμως, δεν 
λειτουργεί δεσμευτικά και 
αποκλειστικά διδακτικά 
αλλά απελευθερωτικά, συ-

χνά, λυτρωτικά, εξαγνιστι-
κά. Κάθε δημιουργός, με το 
έργο του, δεν επιδιώκει να 
μας διδάξει ή να μας περά-
σει μηνύματα. Αντίθετα, να 
μοιραστεί το περιεχόμενο 
της ψυχής και του μυαλού 
του και εν συνεχεία να 
μας βάλει στη  διαδικασία 
να ευαισθητοποιηθούμε, 
να προβληματιστούμε, να 

ταξιδέψουμε πνευματικά, 
να μας οδηγήσει σε νέους 
δρόμους και νέους προο-
ρισμούς. Επιπλέον και ο 
εκάστοτε αναγνώστης δε 
θα πρέπει να εγκλωβίζε-
ται στο νόημα ή το μήνυ-
μα  αλλά να αφήνεται στη 
μαγεία των λέξεων και να 
τις προσεγγίζει με τον δικό 
του ιδιαίτερο τρόπο, να τις 

Με αφορμή και αφετηρία την 
παγκόσμια ημέρα ελληνικής γλώσσας 
και την επέτειο θανάτου του εθνικού 

μας ποιητή Διονυσίου Σολωμού
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Το Αρτινό Καρνα-
βάλι έχει τις ρίζες 
του στους αρχαίους 
χρόνους και συνε-

χίζεται κατά τη βυζαντινή 
περίοδο. Από την εποχή των 
Τόκκων, κεντρική φιγούρα 
ανάμεσα στους μασκαρεμέ-
νους είναι ο γιατρός του θα-
νάτου “dotore di morto” της 
βενετσιάνικης Commedia 
del Arte, που έχει τη ρίζα του 
στη μεγάλη πανώλη της με-
σαιωνικής Ευρώπης.

Κατά την περίοδο της Τουρ-
κοκρατίας με τη συνθήκη 
Δημήτρη Χαϊκάλη και Σουλ-
τάνου Μουράτ στη Θεσσα-
λονίκη το 1448, οι Αρτινοί 
αποκτούν το προνόμιο να 
συνεχίσουν να έχουν το δι-
καίωμα της γιορτής της Απο-
κριάς και να φοράνε προσω-
πίδες.

Από τις αρχές του 18ου αι-
ώνα, το Αρτινό Καρναβάλι 
εμπλουτίζεται με τους Μπα-
ντίδους και τα σατιρικά τους 
δίστιχα, το Γαϊτανάκι, τον 
Πανάρετο, τους Γενίτσαρους 
και τις Νύφες, τις Μπαούτες, 
τη Γκαμήλα, τις 7 Δυνάμεις 
και τον Ξυλοπόδαρο, την Αρ-
κούδα και τη Μαϊμού.

Τη δεκαετία 1980, ο Μουσι-
κοφιλολογικός Σύλλογος Άρ-
της ο «Σκουφάς», καθώς και 
άλλοι σύλλογοι της πόλης 
και των γειτονικών χωριών 
αναβιώνουν τα αποκριάτικα 
έθιμα της παλιάς Άρτας, βγά-
ζοντας το Γαϊτανάκι και τους 
Μπαντίδους ξανά στους δρό-
μους της πόλης, το τριήμερο 

ΑΡΤΙΝΩΝ ΑΠΟΚΡΙΕΣ

πριν τη Μεγάλη Αποκριά.

Στις 24 Αύγουστου του 2023 
με απόφαση του Υπουργεί-
ου Πολιτισμού το στοιχείο 
«Μπαντίδοι και Γαϊτανάκι 
Άρτας (παραδοσιακά δρώμε-
να των Αποκριών)» εγγρά-
φεται στο Εθνικό Ευρετήριο 
Άυλης Πολιτιστικής Κληρο-
νομιάς της Ελλάδας.

Η   αίτηση   για   την   ένταξη   
αυτή   υποβλήθηκε   μεν   από   
το   Μουσικοφιλολογικό 

Σύλλογο Άρτης “Ο ΣΚΟΥΦΑΣ”

Μπαντίδοι 

Οι Μπαντίδοι ήταν ομάδες 

νεαρών που έβγαιναν στους 
δρόμους της πόλης σε μπου-
λούκια, εκμεταλλευόμενοι 
την άδεια που είχε δώσει ο 
Σουλτάνος στους Αρτινούς 
να γιορτάζουν τις Απόκριες.

Σατύριζαν την εξουσία ή 
επιφανή πρόσωπα τραγου-
δώντας αυτοσχέδια δίστιχα, 
πολλές φορές με ερωτικό πε-
ριεχόμενο εξωτερικεύοντας 
τους καημούς τους.

“Θα γίνουμε γιατρούδες θα 
γίνουμε γιατροί

την Καθαρή Δευτέρα θα 
φάμε πιταστή”

“Κι αν είσαι κι αν δεν είσαι 
του Δήμαρχου παιδί

εγώ θα σε φιλήσω κι ας πάω 
φυλακή” 

Με το άνοιγμα του Τριωδίου 
έγραφαν τα δίστιχα και ετοί-
μαζαν τα ρούχα τους. Συμμε-
τείχαν σχεδόν όλες οι γειτο-
νιές της πόλης, Αγιά Σοφιά, 
Παρηγορήτισσα, Άγιος Νικό-
λαος, Άγιος Γεώργιος, Αγία 
Θεοδώρα, Παντοκράτορας. 

Τα πρώτα χρόνια φορούσαν 
φουστανέλα, κεφαλόδεσμο, 
μάλλινο σακάκι, κόκκινο ζω-
νάρι και μαχαίρι.

Μεταγενέστερα φορούσαν 

σακάκι μόνο στο ένα χέρι 
και ζωνάρι με κρόσσια μέχρι 
το έδαφος. “Μου πάτησες το 
ζωνάρι!” ήταν η αφορμή για 
καβγά. 

Γαϊτανάκι

Ένα από τα αγαπημένα έθι-
μα της Αποκριάς στην περι-
οχή της Άρτας, που διατη-
ρείται αυτούσιο ως τις μέρες 
μας ήταν το Γαϊτανάκι. Έδε-
νε απόλυτα µε τα άλλα τοπι-
κά έθιμα, αφού η δεξιοτεχνία 
των χορευτών αλλά και ο ιδι-
αίτερος χαρακτήρας του δεν 
άφηναν κανέναν αδιάφορο! 

Μαζί με τα Γαϊτανάκια της 
πόλης της Άρτας φημισμένα 

ήταν εξίσου τα Γαϊτανάκια 
από τα χωριά Ανέζα, Χαλκιά-
δες, Κωστακιοί, Γραμμενί-
τσα, Πέτα και Κομπότι.

Τα Γαϊτανάκια πλέκονταν το 
Σαββατοκύριακο της Τυρι-
νής. Στην Άρτα τα Γαϊτανά-
κια ξεκινούσαν από το Μου-
χούστη διέσχιζαν όλο τον 
κεντρικό δρόμο και τις γει-
τονιές, µε στάσεις για δρώ-
μενα, παρασύροντας στον 
χορό τους θεατές. Το κάθε 
Γαϊτανάκι συνοδευόταν από 
τη δική του παραδοσιακή κο-
μπανία και μετά το πέρασμά 
τους κατέληγαν σε καφενεία 
συνεχίζοντας τα γλέντια.

Σε κάθε στάση οι χορευτές 
πλέκουν και ξεπλέκουν τις 
12 χρωματιστές κορδέλες 
που ξεκινούν από το κοντά-
ρι, οι οποίες λέγονται γαϊτά-
νια και δίνουν το όνομα στο 
έθιμο. Οι χορευτές (παλιότε-
ρα μόνο άντρες) είναι ντυμέ-
νοι με παραδοσιακές φορε-
σιές και φοράνε προσωπίδες 
(μάσκες). Οι 6 είναι ντυμένοι 
Γενίτσαροι και οι άλλοι 6 
φορούν γυναικεία φορεσιά 
(Νύφες). Το πλέξιμο της κορ-
δέλας γίνεται με τρεις δια-
φορετικές μελωδίες, συρτός, 
τσάμικος και μαλώματα. 

Πιθανόν, ο κυκλικός αυτός 
χορός να υποδηλώνει τον 
κύκλο της ζωής, από τη χαρά 
στη λύπη, από τον χειμώ-
να στην άνοιξη, από τη ζωή 
στον θάνατο και το αντίθε-
το.
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ΖΗΤΟΥΝΤΑΙ άμεσα Άτομα για εργασία σε ελληνικό 
εστιατόριο στην πόλη Reilingen (Ρειλινγκεν) στην Γερ-
μανία. Για Σέρβις κ κουζίνα για το Σέρβις.
Πληροφορίες στα τηλέφωνα:
+49 176 45692845 & +491786297615

Η Ξενοδοχειακή μονάδα HORIZON 
BEACH RESORT στη Σταλίδα Χερσο-
νήσου στη Κρήτη επιθυμεί  να στελεχώ-
σει με προσωπικό τα τμήματα του f&b 
Κουζινα, Εστιατόριο,Bar,Snack Bar.

Παροχές
Οικονομικό πακέτο βάσει προσό-

ντων
Διαμονή 

Διατροφή
Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να επικοι-
νωνήσουν και να μιλήσουν άμεσα με 
εκπρόσωπο της επιχείρησης στην ΑΡΤΑ.

ΤΗΛ  6946151454 
Κος ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΤΑΤΣΙΩΝΑΣ 

Σπύρος Τζίμας
Πτυχιούχος κλασικής φιλολογίας

Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων
Παραδίδονται μαθήματα

Γυμνασίου - Λυκείου

Τηλ. 697 0933 861
email: spirostzimas@gmail.com

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ- ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ- ΠΩΛΗΣΕΙΣ- ΑΓΟΡΕΣ-ΕΡΓΑΣΙΑ

ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΙΣΟΓΕΙΟΣ ΚΑΤΟΙΚΙΑ 
(ΜΕ ΣΧΕΔΙΟ ΚΑΙ ΑΔΕΙΑ 30 ΕΤΩΝ)

70τ.μ Κατοικήσιμο με Τζάκι και Air Condition - Στρωμένο με πλακάκι.Γύρω γύρω 10 
στρέμματα λιοστάσι με ελιές καρπίσιμες - 7 χλμ από το Μενίδι (Θάλασσα) και 20 χλμ 

από την πόλη της Άρτας -Σε πανοραμική θέση με θέα τον Αμβρακικό με μηδέν υγρασία 
(άσφαλτος δρόμος)- Κατάλληλο για εξοχικό,για λιοστάσι ή για μόνιμη κατοικία εντός 

οικισμού -Ανεξάρτητο,ήσυχο
Οικισμός Καστριώτισσα Μενιδίου Αιτ/νίας

50.000 € Συζητήσιμη
τηλ 6942227207 κος Κώστας

ΠΩΛΕΙΤΑΙΠΩΛΕΙΤΑΙ κατάστημα 200 τμ 
με ημιυπόγειο 200 τμ με δικαίωμα 

οικοδομής άλλα 200 τμ για 1ο όροφο 
μέσα σε οικόπεδα 600 τμ. Βρίσκεται 

στην επαρχιακή οδό Άρτας- Σαλαώρας 
2ο χλμ στους Κωστακιούς. Τηλ.Επικ.  

69369757646936975764

Ελληνικές ομάδες στην Ευρώπη: ΉΤΤΕΣ 
ΓΙΑ ΠΑΟΚ ΚΑΙ ΠΑΝΑΘΉΝΑΙΚΟ – ΟΛΑ ΘΑ 
ΚΡΙΘΟΥΝ ΣΕ ΒΟΥΚΟΥΡΕΣΤΙ ΚΑΙ ΟΑΚΑ

γράφει ο 
ΝΙΚΟΛΑΣ ΒΟΥΛΓΑΡΉΣ

ΠΑΟΚ και Παναθηναϊκός ρί-
χτηκαν στη μάχη της Ευρώ-
πης για Γιουρόπα και Κόνφε-
ρενς Λιγκ αντίστοιχα  όπου 
και οι δύο ηττήθηκαν με το 
ίδιο σκορ (2-1) από τις Στε-
άουα Βουκουρεστίου και Βί-
κινγκουρ.

ΠΑΟΚ : Ο ΠΑΟΚ υποδέχτηκε 
στην Τούμπα την Στεάουα 
Βουκουρεστίου για τον πλει-
οφ γύρο του Γιουρόπα Λιγκ 
με στόχο μια θέση στους 16. 
Ο δικέφαλος του βορρά ηττή-
θηκε από τη Ρουμάνικη ομά-
δα με 1-2 και τώρα βρίσκεται 
με την πλάτη στον τοίχο, κα-
θώς καλείται να αντιστρέ-
ψει το εις βάρος του σκορ 
αν θέλει να βρεθεί αυτός 
στην επόμενη φάση. Ο ΠΑΟΚ 
μπήκε δυνατά στο ματς ψά-
χνοντας το γκολ, το οποίο 
βρήκε με τον Κωνσταντέλια 
στο 8’, όμως σωστά αυτό 
δεν μέτρησε, καθώς στην 

προσπάθεια του παίκτη του 
ΠΑΟΚ  η μπάλα είχε περάσει 
ολόκληρη άουτ. Ο ΠΑΟΚ εν 
τέλει κατάφερε να βρει τον 
δρόμο προς τα δίχτυα στο 
21’, όταν μετά από πάσα του 
Πέλκα ,ο Σαμάτα μέσα από 
την περιοχή πλάσαρε σωστά 
τον Ταρνοβάνου κάνοντας το 
1-0. Μάλιστα ο ΠΑΟΚ βρήκε 
κι άλλο γκολ στο 34’ πάλι με 
τον Σαμάτα, το οποίο όμως 
ακυρώθηκε, καθώς ο επι-
θετικός του δικεφάλου βρι-
σκόταν σε θέση οφσάιντ. Στο 
45+4 όμως, κι ενώ τα πράγ-
ματα πήγαιναν καλά για τον 
ΠΑΟΚ , οι γηπεδούχοι έμειναν 
με παίχτη λιγότερο λόγω της 
αποβολής του Τάισον για δι-
αμαρτυρία. Στο δεύτερο ημί-
χρονο οι Ρουμάνοι εκμεταλ-
λεύτηκαν το αριθμητικό τους 
πλεονέκτημα και γύρισαν το 
ματς πετυχαίνοντας δύο γκολ 
μέσα σε δέκα λεπτά. Το πρώ-
το γκολ πέτυχε ο Γκιοργκίτα 
στο 50’ ύστερα από μία σειρά 

λαθών της άμυνας του ΠΑΟΚ, 
ενώ το δεύτερο γκολ πέτυχε 
ο Ντάουα στο 60’ με κεφαλιά 
μετά από εκτέλεση κόρνερ. 
Το σκορ δεν άλλαξε και τώρα 
ο ΠΑΟΚ πρέπει να κάνει την 
υπέρβαση στη ρεβάνς.

ΠΑΝΑΘΉΝΑΙΚΟΣ : Ο Πανα-
θηναϊκός αντιμετώπισε την 
Βίκινγκουρ Ρέικιαβικ στο 
ουδέτερο Ελσίνκι για τον 
πλέι-οφ γύρο του Κόνφερενς 
Λιγκ. Οι πράσινοι γνώρισαν 
μια σοκαριστική ήττα από 
τους Ισλανδούς και τώρα 
πρέπει να αντιστρέψουν την 
εις βάρος τους κατάσταση 
για να μην υποστούν  έναν 
άκρως ντροπιαστικό απο-
κλεισμό. Η αλήθεια είναι 
ότι ο Παναθηναϊκός είχε να 
αντιμετωπίσει το κρύο και 
τους τραυματισμούς, καθώς 
έκανε δύο αναγκαστικές αλ-
λαγές στο πρώτο ημίχρονο, 
μιας και Μπακασέτας και 
Πάλμερ-Μπράουν αποχώ-

ρησαν τραυματίες, αλλά δεν 
δικαιολογείται η ήττα από 
μια ομάδα τέτοιου επιπέδου. 
Οι ισλανδοί προηγήθηκαν με 
τον Ντέιβιντ Άτλασον στο 13’, 
ο οποίος εκμεταλλεύτηκε την 
λανθασμένη έξοδο του Λοντί-
γκιν στέλνοντας με ευκολία 
την μπάλα στα δίχτυα. Η Βί-
κινγκουρ διπλασίασε τα τέρ-
ματά της στο 56’ όταν μετά 
το σουτ του Άγκναρσον η 
μπάλα σταμάτησε στο δοκά-
ρι με τον Ματίας Βίχαλμσον 
να παίρνει το ριμπάουντ και 
να σκοράρει σε κενή εστία. 
Στη συνέχεια ο Παναθηναϊ-
κός πίεσε θέλοντας να πετύ-
χει κάποιο γκολ που θα τον 
ξαναέβαζε στο παιχνίδι. Το 
μόνο που κατάφερε ήταν να 
μειώσει στο 91’ με εύστοχη 
εκτέλεση πέναλτι του Ιωαν-
νίδη. Πλέον όλα θα κριθούν 
στον επαναληπτικό αγώνα 
στο ΟΑΚΑ, όπου η νίκη για 
τον Παναθηναϊκό είναι μονό-
δρομος.
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